
Kura pilsēta 
ir ģimenei 
draudzīgākā?

Sievietes  
“ielaužas” tranzīta 
nozarē

Kā pasargāt savu 
mājokli un mantu 
no zagļiem?

Pūķu dzimtas likteņu  
līkloči un kara laiku 
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Ventspils 
noslēpums

M ūsu valstī laiku pa laikam izskan ziņas, 
ka kādam pēc sabiedrības un, galveno-
kārt, paša domām visnotaļ cienījamam 

cilvēkam atteikta pieeja valsts noslēpumam. Jo 
ej nu sazini, kam aizdomīgais pretendents var 
neviļus izpļāpāties. Piemēram, Ilzei Pētersonei-
Godmanei pielaides neatjaunošanas dēļ šovasar 
nācās pamest  Iekšlietu ministrijas valsts sekre-
tāres amatu, un ļaunie tenkotāji lēsa, ka pie vai-
nas varētu būt viņas pārlieku ciešā draudzība ar 
kādreizējo VDK darbinieku Juri Savicki. Pielaides 
valsts noslēpumam nav arī “oligarhu lietas” 
parlamentārās izmeklēšanas vadītājai Ingunai 
Sudrabai. Pats jaukākais, ka pārējie komisijas 
locekļi tādēļ Sudrabai nedrīkst stāstīt, ko īsti 
uzzinājuši, lasot valsts noslēpumu saturošos 
materiālus "oligarhu lietā". Trīsreiz ļauts minēt, 
cik kvalitatīvs ir komisijas vadītājas darbs?

Ventspilnieks.lv ir pamatotas aizdomas, ka arī 
Ventspilī ieviests kāds īpašs slepenības režīms. 
Proti, mūsu rīcībā nonākusi domes izpilddirek-
tora Alda Ābeles atbildes vēstule Apvienotā 
saraksta deputātiem, ar kuru Ābeles kungs 
skaidro, kādēļ opozīcijas četriniekam nu nekādi 
nevarot dot pielaidi Ventspils pašvaldības infor-
matīvajai sistēmai, kurā ir tik slēpjamas lietas 
kā domes komisiju un padomju sēžu materiāli.  
Izrādās, ka komisiju darba materiāli var saturēt 
“gan personas datus, gan sensitīvos datus, gan 
visus datus ar pašvaldības veicamajiem iepirku-
miem (!), plānoto projektu realizāciju”. 

Valsts noslēpumu pēc svarīguma klasificē 
sevišķi slepenā, slepenā un konfidenciālā infor-
mācijā. Kā noprotam pēc spara, ar kādu tiek sar-
gāti Ventspils noslēpumus saturošie dokumenti, 
mūsu pilsētas tēviem ir ko slēpt, un slēpjamais 
atklājams tikai sevišķi pārbaudītiem ļaudīm. 
Interesanti, ka Ilzei Godmanei, iespējams, tieši 
dēļ draudzības ar bijušo VDK darbinieku pielai-
di valsts noslēpumam atteica, bet pie mums 
kādreizējais Ventspils VDK štata darbinieks, kurš 
šā iemesla dēļ nevar kandidēt vēlēšanās, mie-
rīgi sēž domes ekonomikas un budžeta komisi-
jā un tikpat mierīgi lasa visus Ventspils slepe-
nos papīrus. Gribot negribot rodas jautājums 
– kurš noteicis, pēc kādiem kritērijiem Ventspilī 
cilvēki tiek dalīti “savējos” un “svešajos”, un 
kā notiek pietuvināto saraksta apstiprināšana? 
Ir taču smieklīgi, ka daļa deputātu var realizēt 
savas likumīgās pilnvaras, bet daļai riteņos tiek 
grūsti ne tikai mieti, bet pamatīgi stabi! Tad 
rodas kārtējais naivais jautājums – varbūt šie 
šķēršļi nepieciešami, lai “svešie”, kuri neprot 
turēt muti par “paši zināt kā” (līdzīgi grāma-
tas par Hariju Poteru varoņiem  negribas saukt 
vietējās nozīmes Voldemortu vārdā) rebēm un 
kabatas interesēm, nebāztu degunus, kur neva-
jag? Uzzinās vēl, kādi augsti Rīgas “čiekuri” 
saņēmuši atalgojumu, piemēram, Olimpiskajā 
centrā “Ventspils”, un izpļāpās ventspilniekiem, 
kādēļ centram nepietika naudas glābēja algoša-
nai peldbaseinā! 

Ir skaidrs, ka ar labu neviens pielaidi “sle-
penajai” Ventspils informācijai opozicionāriem 
nedos, un nav grūti prognozēt, ka šis trillera cie-
nīgais stāsts risināsies vēl ilgi. Cits jautājums, 
vai vētrainās kaislības ap informācijas slēpšanu 
notiek ventspilnieku, vai tomēr kāda savtīgajās 
interesēs… 

Patiesā cieņā, Jūsu Ventspilnieks.lv

Īsi pirms Latvijas Republikas dzimšanas dienas svinībām, "Draudzīgā aicinājuma fonds" publicēja šī gada labāko skolu 
reitingu. Lielu pārsteigumu Latvijas un arī Ventspils pilsētas mācību iestāžu vidū nav, taču ir kāds patīkams pārsteigums, 
ja paraugāmies Ventspils novada mērogā. Tas varētu likt aizdomāties ne vienai vien Ventspils pilsētas amatpersonai un 
viņu pavadā strādājošajiem padotajiem.

No Ventspils pilsētas skolām tuvāk desmitniekam 
tikai ģimnāzija, taču visām izaugsme – ar mīnusa zīmi

V 
ispirms par to, kā tiek veidots šis reitings. Tajā pēc 
skolēnu gūtajiem rezultātiem centralizētajos eksā-
menos vērtē piecus mācību priekšmetus – latviešu 
valodu, matemātiku, angļu valodu, dabas zinības (tā 
ir bioloģija, fizika un ķīmija), vēsturi un skolas kop-

vērtējumā, kā arī skolu izaugsmi gan mācību priekšmetos, gan 
kopvērtējumā.

Jau tradicionāli, pārliecinoši pārāka pār citām Latvijas skolām ir 
Rīgas Valsts 1. ģimnāzija, kas tālu pārspēj tuvākās konkurentes. 
Ģimnāziju vērtējumā turpmākās vietās arī ir galvaspilsētas pres-
tižākās mācību iestādes: Rīgas Valsts 3. ģimnāzija, Rīgas Valsts 
2. ģimnāzija, Āgenskalna Valsts ģimnāzija un Rīgas Franču licejs. 
Tālāk ar augstvērtīgākajiem rezultātiem centralizētajos eksāme-
nos seko Daugavpils, Siguldas, Madonas, Ernsta Glika Alūksnes 
un Viļakas Valsts ģimnāzijas. Tikai 12. vietā ierindojusies Ventspils 
Valsts 1. ģimnāzija. 

VENTSPILS SKOLU IZAUGSME – AR MĪNUSA ZĪMI
Turklāt ir vērts pievērst uzmanību kādam būtiskam faktam: 

ģimnāzijas izaugsme pēdējo divu gadu laikā ir novērtēta ar mīnu-
sa zīmi. Kamēr daudzas ģimnāzijas pamazām veicinājušas savu 
izaugsmi, Ventspils Valsts 1. ģimnāzija šajā izaugsmes rangā 
ierindota vien 31. vietā.

Vēl bēdīgāka aina paveras pilsētas vidusskolu vērtējumā. Šajā 
kategorijā līderos ir Daugavpils Krievu vidusskola-licejs, Rīgas 64. 
vidusskola, Rīgas Centra humanitārā vidusskola, Austrumlatvijas 
Tehnoloģiju vidusskola un Rīgas Starptautiskā skola. Desmitniekā 
ir arī Mazsalacas un Pāvilostas vidusskolas. Tikmēr labākā no 
Ventspils skolām ir 4. vidusskola, kas ierindota 29. vietā. Savukārt 
6. vidusskola ir tikai 77. vietā, 2. vidusskola – 111. vietā, 3. vidus-
skola – 143. vietā 179 skolu vidū. 

Izaugsmes vērtējumā Pāvilostas vidusskola ir otrajā vietā, bet 
Ventspils skolas ieņem sekojošas pozīcijas, kas diez cik lielu godu 

nedara: Ventspils 4. vidusskola ir 98. vietā, 6. vidusskola – 126. 
vietā, 2. vidusskola – 143. vietā, bet 3. vidusskola – 155. vietā jau 
kā ar īpaši izteiktu regresu. Turklāt visām skolām izaugsme novēr-
tēta ar mīnusa zīmi.

Neliels mierinājums ir Ventspils Mūzikas vidusskolas sestā vieta 
specializēto skolu vidū, tomēr kopējais punktu skaits nav īpaši 
augsts. Ventspils Tehnikums ir tikai 53. vietā, bet nu jau izformē-
tā Ventspils Vakara vidusskola – 64. vietā.

Taču Mūzikas vidusskolai ir septītais labākais rezultāts angļu 
valodā. 

UGĀLES VIDUSSKOLAS RĀDĪTĀJI  
GLUŽI KĀ VENTSPILS ĢIMNĀZIJAI

Paraudzīsimies Ventspils novada mērogā. Lauku vidussko-
lu grupā reitinga ļoti augstajā sestajā vietā ierindojusies Ugāles 
vidusskola. Turklāt tās uzrādītie rezultāti centralizētajos eksā-
menos reitingā pārspēj Ventspils pilsētas skolas un tikai mazliet 
atpaliek no pilsētas ģimnāzijas rezultātiem. Taču atšķirībā no pil-
sētas skolām, kuras visas savā izaugsmē novērtētas ar negatīvu 
zīmi, Ugāles vidusskolas progress pēdējo divu gadu laikā ir iespai-
dīgs, un tā ierindota 10. vietā 85 lauku vidusskolu konkurencē. 

Reitinga veidotājs ir “Draudzīgā aicinājuma fonda” valdes 
priekšsēdētājs Jānis Endele. Viņš atzīst, ka citām skolām ir teju 
neiespējami panākt Rīgas vadošās ģimnāzijas, taču “tieši šāds 
vērtējums – pēc centralizēto eksāmenu rezultātiem – ir visgodī-
gākais”. “Skolas, kuras ir priekšgalā, gadiem noturējušas augstu 
līmeni, strādājot mērķtiecīgi un kvalitatīvi,” uzsver J. Endele.

Viņš skaidroja, ka pēdējo gadu rezultāti rāda patīkamus pārstei-
gumus, ka reitinga augšgalā ir ne tikai lielo pilsētu mācību iestā-
des, bet arvien vairāk tajā parādās arī nelielas skolas no Latvijas 
reģioniem. “Domājot par Latvijas nākotni, īpaši vēlos izcelt šos 
skolēnus, lai viņiem nezustu motivācija iegūt arvien jaunas zinā-
šanas,” norāda J. Endele. 

Jauns pavērsiens “nodokļu 
optimizēšanas” biedrības lietā
Jau rakstījām par Ventspils 
pilsētas domes ekonomikas un 
budžeta komisijas sēdē izska
nējušo ieceri pārdalīt SIA “Olim
piskais centrs “Ventspils”” 
funkcijas un dibināt jaunu 
biedrību “Ventspils olimpiskā 
vienība”. Viens no iemesliem ir 
iespēja likumīgi izvairīties no 
uzņēmuma ienākumu nodokļa 
(UIN) maksāšanas. “Augstas 
klases sportistu atbalsta pro
grammas” ietvaros Ventspils 
Olimpiskajā centrā šogad ieplū
dis vairāk nekā pusmiljons eiro, 
un arī nākamgad summa diezin 
vai būs mazāka. Ņemot vērā, ka 
jaunais UIN likums, kas stāsies 
spēkā 2018. gada 1. janvārī, 
pašreizējās 15% likmes vietā 
nosaka jaunu – 20% UIN likmi, 
šādā veidā uz valsts budžeta 
rēķina iespējams krietni “ietau
pīt”, kas mūsu gadījumā, maigi 
sakot, ir “amorāli”, un iespē
jams, krimināli sodāms akts.

L 
ai arī paši sportisti uzsver, ka spor-
tam līdzekļu nepietiek, tomēr šajā 
sfērā apgrozās ievērojamas summas. 
IzM valsts budžeta programmā 2017. 
gadam sportam iedalīti  49 811 864 

eiro (2018. gadā par 2,4 miljoniem vairāk), 
tajā skaitā 17 424 830 eiro sporta būvēm – 
no šīs naudas Olimpiskais centrs "Ventspils" 
saņēma vienu miljonu 550 tūkstošus eiro 

attīstības projekta īstenošanai, un 100 tūk-
stošus eiro attīstībai. Savukārt augstas klases 
sasniegumiem sportā paredzēti 6 718 036  
eiro, no kuriem Ventspils pašvaldība šogad 
saņēma 135 tūkstošus eiro lielu dotāciju. 
Salīdzinājumam var minēt, ka balvām par 
izciliem sasniegumiem sportā paredzēti vien 
42 686 eiro.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Spriedums pēc nedēļas
Ventspils tiesa pēc nedēļas paziņos sprie-
dumu civillietā, kurā izskatīts “Sabiedrība 
par atklātību “Delna”” prasības pieteikums 
pret smagos noziegumos apsūdzēto Aivaru 
Lembergu par nepatiesu un godu un cieņu 
aizskarošu ziņu atsaukšanu un atvainošanos 
par tām. A.Lembergs tiesas sēdē nepiedalī-
jās – viņš šajā laikā Ventspils domē organizē-
ja savu iknedēļas preses konferenci.

Joprojām meklē 30 betonētājus
Reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsē-
tā joprojām ir 4,0%. Nodarbinātības Valsts 
aģentūras Ventspils filiālē reģistrētas 131 
vakances. Joprojām visvairāk trūkst betonētā-
ju, kur jau ilgāku laiku ir pieejamas 30 vakan-
ces. Tradicionāli ir nepieciešami zivju apstrā-
dātāji (10), metāla būvkonstrukciju montētā-
ji (10), metāla konstrukciju atslēdznieki (10) 
un telefonisti (10).

Novadam divas Lielā Jēkaba 
balvas
Konkursā par Latvijā vienīgo kvalitātes balvu 
“Lielais Jēkabs”, ko pasniedz Kurzemes 
Tūrisma asociācija, šogad ar diviem titu-
liem no septiņiem iespējamiem var lepo-
ties Ventspils novads. Par interesantāko eks-
ponāta stāstu atzīta Zūru novadpētniecības 
ekspozīcija, bet balva par dižu ieguldījumu 
Kurzemes tūrisma attīstībā tika Jūrkalnes pat-
riotam, dziedātājam un māksliniekam Igo.

Koha un Plēsnieks  
par pasaules titulu
ASV pilsētā Anaheimā sācies pasaules čem-
pionāts svarcelšanā, kurā startē arī Ventspils 
sporta lepnumi – Rebeka Koha un Artūrs 
Plēsnieks. Svara kategorijā līdz 58 kg Rio 
olimpisko spēļu 4.vietas ieguvēja Koha rangā 
ir otrajā vietā. Plēsnieks, kurš pleca traumas 
dēļ nav sacensībās piedalījies kopš Rio spē-
lēm, svara kategorijā līdz 105 kg, ir tik labi 
sagatavojies, lai summā paceltu 405 kg, kas 
ir labākais rādītājs konkurentu vidū.

Zivju nāvē nav vainīga nafta
Staldzenes pludmalē krastā izskaloto liela 
daudzuma zivju nāvē nav vainojama atras-
tā viela, kura saturēja parafīnu. Tā nesatur 
naftas produktu, liecina Valsts vides dienes-
ta Ventspils pārvaldes saņemtie ekspertīžu 
rezultāti. Vairums izskaloto zivju bija jūras 
grunduļi. Līdzīgi gadījumi reģistrēti arī citviet 
Kurzemes piekrastē.

Starp Latvijā labākajām 
skolotājām
Par vienu no trim finālistēm ikgadējā Latvijas 
Informācijas un komunikācijas tehnoloģiju 
asociācijas konkursā “Platīna pele 2017” 
nominācijā uz gada labākā e-skolotāja 
balvu ir kļuvusi Ventspils Digitālā centra un 
Ventspils 2. pamatskolas informātikas skolo-
tāja Ilze Grinfogele.

Var pieteikt sāls un smilšu 
maisījumus
Ventspils privātmāju īpašnieki aicināti vēr-
sties P/I “Komunālā pārvalde” un pieteikt 
saņemšanai smilts un sāls maisījuma iepa-
kojumus. Ietvju kaisāmā materiāla bezmak-
sas izsniegšanas akcija privātmāju ietvju kai-
sīšanai ilgs līdz 15.decembrim. To var izman-
tot tikai tie privātmāju īpašnieki jeb fiziskas 
personas, kuru īpašums robežojas ar ietvi. 
Pieteikt maisījumus var pa tālruni 63624269 
vai rakstot uz kom.parvalde@ventspils.lv. 
Maisi tiks piegādāti un novietoti pie īpašuma.

VENTSPILĪ

Šonedēļ Briselē pēc Eiropas Komisijas transporta komisāres Violetas Bulcas iniciatīvas notika starptautis
ka konference, kas veltīta sievietēm transporta nozarē. Šajā konferencē tika uzlūgtas sievietes līderes no 
visām Eiropas Savienības valstīm, lai diskutētu par sieviešu lomu izteikti vīrišķīgā nozarē kā transports. 
No Latvijas konferencē piedalījās Biedrības “Baltijas asociācija – Transports un Loģistika” (BATL) preziden
te Inga Antāne.

Veselības inspekcija ir iepazīstinājusi Ziemeļkurzemes reģionālo slimnīcu ar savu 
veikto pārbaužu rezultātiem saistībā ar konstatētajām komplikācijām desmit pacien
tiem pēc Ventspils slimnīcā veiktajām kataraktas operācijām. Lai arī oktobrī veikto 
kataraktas operāciju radušos komplikāciju iemesls, visticamāk, bijis ārējs faktors, 
ko pārbaudēs tā arī nav izdevies pilnībā identificēt, Ventspils slimnīca saņēmusi 
inspekcijas norādījumus un jau paaugstina drošības standartus, īstenojot vairāku 
pasākumu kopumu.

Ventspils brīvostas pārvaldes izsludinātajā atklātajā konkursā par tiesībām veikt 
ostas Dienvidu mola atjaunošanu, pašvaldības Iepirkumu komisija par uzvarētāju 
atzinusi AS “BMGS”. Šī kompānija piedāvā veikt darbus par zemāko līgumcenu, 
proti, par 2,4 miljoniem eiro.

Dienvidu mols piedzīvos 60 gadu laikā lielāko 
pārbūvi, tā atjaunošanu veiks par 2,4 mlj. eiro

Dienvidu mola vērienīgo 
atjaunošanas darbu plāns:
• Laika gaitā nosēdušos mola tetrapodu krā-
vumu atjaunošana. Paredzēts izvietot aptu-
veni 1400 tetrapodu.
• Mola tālākās daļas stiprināšana ar betona 
masīviem. Viens betona masīvs sver apmē-
ram 45 tonnas, un kopumā plānots uzstādīt 
aptuveni 200 betona masīvu.
• Mola seguma atjaunošana visā tā garumā. 
Mola sākumā paredzēts uzklāt jaunu beto-
na segumu, bet mola turpinājumā – atjaunot 
esošo grants segumu.
• Mola fasādes sienu apbetonēšana.
• Jaunu un modernāku apgaismes stabu, 
papildu soliņu, atkritumu urnu un glābšanas 
stendu izvietošana.

A 
tklātajā konkursā savus pie-
dāvājumus iesniedza kopumā 
divi pretendenti, tajā skaitā arī 
pilnsabiedrība “LNK Industries 
Group”. Izvērtējot abu preten-

dentu iesniegtos piedāvājumus, komisija 
nolēma par uzvarētāju atzīt un iepirkuma 
līguma slēgšanas tiesības piešķirt preten-
dentam, kas piedāvājis zemāko līgumcenu 
– AS “BMGS”.

Kā atklāj Ventspils brīvostas pārvalde, ostas 
moli to tagadējā veidolā būvēti pirms vai-
rāk nekā 100 gadiem, taču pēdējie nozīmī-
gie atjaunošanas darbi Dienvidu molā veik-
ti pagājušā gadsimta 90. gadu vidū, tomēr 
tik pamatīgu rekonstrukciju Dienvidu mols 
nav pieredzējis vismaz 60 gadus. Būtiskākie 
plānotie darbi ir mola tetrapodu krāvuma 
papildināšana, segumu atjaunošana, fasāžu 

remonts un jauna apgaismojuma izbūve 
visā mola garumā. Būvdarbus Dienvidu molā 
iecerēts uzsākt jau decembrī un tie ilgs līdz 
nākamā gada vidum.

Jāatzīmē, ka būvdarbu veicējus pašval-
dība varēja izvēlēties tikai ar otro piegājie-
nu. Pirmajā atklātajā konkursā pretenden-
ti pieteikumus Dienvidu mola atjaunošanai 
varēja iesniegt līdz šā gada 2. novembrim. 
Termiņu nācās pagarināt saistībā ar nepiecie-
šamiem precizējumiem iepirkuma tehniskajā 
dokumentācijā.

Mūsdienās Dienvidu mola galvenās funk-
cijas ir aizsargāt ostas akvatoriju un Ventas 
ieteku no smilšu sanesumiem un ostā esošos 
kuģus no viļņošanās vētras laikā. Ventspils 
brīvostas pārvaldes Tehniskās nodaļas vadī-
tājs Māris Petrovskis norāda, ka priekšosta 
ir ķīmisko un sprādzienbīstamo kravu rajons, 

un iespaidīgā izmēra kuģus, kas atrodas pie 
piestātnēm, ievērojami ietekmē viļņi, kas var 
radīt bīstamas situācijas. Pašlaik Dienvidu 
mols stiepjas vairāk nekā kilometra garumā, 
tā platums ir no 10 līdz 35 metriem. 

Inga Antāne piedalās starptautiskā 
konferencē “Sievietes transporta nozarē”

K 
onferenci rīkoja Eiropas 
Ekonomikas un sociālo lietu komi-
teja, kas veido kopīgu sadarbības 
platformu reģionā sieviešu lomas 
palielināšanai transporta jomā, un 

tajā  piedalījās transporta nozarē darbojošās 
sievietes no dažādām ES valstīm, kas ieņem 
vadošās pozīcijas savā jomā. Tās ir politikas 
veidotājas, iestāžu un NVO sektora vadītā-
jas, pasažieru organizāciju un arodbiedrību 
pārstāves. Konferences mērķis bija veidot 
kopīgu sadarbības platformu starp Eiropas 
valstu viedokļu līderiem.

Eiropas Savienībā transporta nozarē 78 % 
strādājošo ir vīrieši. Tā pati par sevi nav 
problēma, ņemot vērā darba specifiku, bet 
Eiropas Savienības līmenī tiek domāts, kā 
kompensēt augsto darbaspēka novecošanos 

transporta sfērā, un sieviešu lielāka iesaistī-
šana ir viens no risinājumiem. Tādēļ konfe-
rences noslēgumā tika parakstīta deklarācija 
par kopējas platformas veidošanu sieviešu 
lomas palielināšanai nozarē.

“Transporta nozari daudzviet Eiropā jau 
šobrīd vada ļoti spēcīgas sievietes – pie-
mēram, EK komisāre ir sieviete. Arī mūsu 
kaimiņos Igaunijā atbildīgā par transporta 
ministriju ir sieviete. Jāsaka gan, ka līdz šim 
Latvijā Satiksmes ministriju ir vadījuši vienī-
gi vīrieši. Bet, kas zina – iespējams, nākot-
nē būs laiks pārmaiņām un arī ministrijas 
vadīšanu uzņemsies kāda spēcīga līdere, 
kas, manuprāt, tikai nāktu nozarei par labu. 
Šobrīd mums ir ļoti labi iedvesmojoši pie-
mēri politikā spēcīgām un ietekmīgām sie-
vietēm līderēm – Angela Merkele, Hilarija 

Klintone, arī mūsu kaimiņvalstīs sievietes 
ir prezidentes – Daļa Grībauskaite un Kersti 
Kaljulaida. Arī mūsu lepnums Vaira Vīķe-
Freiberga. Visas šīs sievietes ir piemērs izci-
lai līderībai izteikti vīriešu pasaulē, kas ar 
savu personību, aso prātu ir guvušas atzīs-
tamus panākumus lielajā politikā,” uzsvēra 
Inga Antāne.

BATL vadītāja norāda, ka šī ir laba plat-
forma, lai pārrunātu ar citu valstu līderēm 
transportā ne tikai par sieviešu lomu noza-
res izaugsmes veicināšanā, bet arī par kopī-
gām nozares aktualitātēm un problēmām, 
piemēram, ES politikas izmaiņām saistībā ar 
jauno “Zīda ceļu”, videi draudzīgāku energo-
resursu īpatsvara palielināšanu, kas ietekmē 
tranzītu, un citiem nozarei nozīmīgiem jau-
tājumiem. 

Ventspils slimnīcas acu slimību nodaļai 
jāpaaugstina drošības standarti

“V entspilnieks.lv” jau vairāk-
kārt rakstīja, ka 14. oktob-
rī Ventspils slimnīcā tika 
veiktas daudzas katarak-
tas operācijas, pēc kurām 

vairāki pacienti sūdzējās par komplikācijām. 
Deviņi no desmit pacientiem tika ievietoti 
Paula Stradiņa klīniskajā universitātes slim-
nīcā, kur viņiem nozīmēja terapiju operējošā 
ārsta uzraudzībā.

Ventspils slimnīcas pārstāve Viola 
Grinvalde norādīja, ka pēc negadījuma 
Ventspils slimnīcā izveidoja speciālu izmek-
lēšanas komisiju, lai noskaidrotu komplikā-
ciju iemeslu, taču neesot identificēti konkrē-
ti pierādījumi, kas norādītu uz iespējamiem 
infekcijas avotiem, respektīvi uz zāles virs-
mām un grīdām, izmantotajiem instrumen-

tiem, šķīdumiem un citiem materiāliem bak-
tērijas nav konstatētas.

Arī Veselības inspekcijas veiktās kontro-
les laikā netika noteikti skaidri un precīzi 
iemesli. Inspektori vērtēja, kā acu slimību 
nodaļas operāciju zālē un pacientu apskates 
telpā norit pacientu plūsma, kā tiek ievērots 
dezinfekcijas režīms un medicīnisko ierīču 
sterilizācija, kā tās un operācijas laikā lieto-
tās zāles tiek izmantotas. Īpaši pārbaudīta 
sterilizācijas nodaļa. 

Lai arī konkrēti pārkāpumi netika kon-
statēti un kataraktas operācijas veiktas pēc 
pieņemtajām vadlīnijām, tomēr riska fak-
toru mazināšanai Veselības inspekcija savā 
slēdzienā norādīja uz vairākiem ieteiku-
miem, kas slimnīcai ir jāīsteno: jāpilnvei-
do iekšējā dokumentācija, norādot precī-

zus operācijas laikus, aktualizēt zāļu aprites 
kārtību, kā arī paredzēt lielāku laiku katrai 
operācijai, nekā tas bija līdz šim – samē-
rā augstā intensitātē. Pie operāciju zāles 
jau ir uzstādīta novērošanas kamera, sve-
šas personas šajā zālē vairs nevarēs iekļūt. 
Ja līdz šim operāciju zālē darbu veica ārsts, 
medicīnas māsa un māsas palīgs, turpmāk 
operācijas veiks operējošais ārsts, asistējot 
divām māsām un vienam māsu palīgam 
vai ārsta asistentam, medicīnas māsai un 
medicīnas māsas palīgam. 

Slimnīca jau esot kompensējusi izdevu-
mus pacientiem, kuri cieta no komplikācijām 
un bija spiesti doties uz pārbaudēm un iegā-
dāties medikamentus. Taču cietušajiem ir 
iespēja gūt papildu kompensācijas, arī morā-
las, vēršoties Ārstniecības riska fondā. 
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MANTOJUMĀ NO TĒVA – 
PĀRGALVĪBA

Nebeidzamo darbu dēļ Oskaram līdz šim 
nav bijis laika cauri gadiem aizrakties līdz 
Pūķu dzimtas pirmsākumiem. No mātes stās-
tītā tik vien zināms, ka Oskara vectēvs dzīvo-
jis Nīcas ciemā Liepājas pusē un viņam bijuši 
septiņi dēli. Viens no tiem, Jānis, nezin kāpēc 
saukts un arī dažos dokumentos norādīts 
kā Žanis, pirms kara strādājis Nīcas pagasta 
valdē par skrīveri. Dokumentus kaligrāfiskā 
rokrakstā aizpildījis ar kreiso roku, jo labā līdz 
elkonim pazaudēta, pusaudža gados spridzi-
not zivis. Oskars atzīst, ka tieksmi uz pārgal-
vīgu rīcību laikam dabūjis no tēva mantoju-
mā, un tā viņam dzīvē daudzkārt lieti node-
rējusi. Paldies par to Oskars var pateikt tikai 
tēva attēlam pirmskara fotogrāfijā, jo dzīvē 
viņu redzējis nav.   

Neskatoties uz fizisko defektu, Žanis, acīm-
redzot, bijis visnotaļ iznesīgs un apsviedīgs, 
jo par sievu dabūjis glīto Annu Dzenis no 
Aizputes, uz kurieni pēc tam arī pārcēlies 
dzīvot. Sākotnēji kopā ar sievu mitinājušies 
drēgnās istabiņās Aizputes pilī, vēlāk pārcē-
lušies uz atsevišķu māju netālajā Pils ielā. Tur 
tad arī norisinājušies ebreju glābšanas pēdē-
jie, traģiskākie notikumi, pēc kuriem dzīvību 
zaudējuši ne vien pieci Pūķu ģimenes paslēp-
tie Liepājas un Rīgas ebreji, bet arī četrpad-
smit vietējie latvieši, kas tā vai citādi piedalī-
jušies viņu glābšanā. 

KARA LAIKS NEPAREDZĒJA 
LĪDZCIETĪBU

Pusaudža gados līdz elkonim zaudētā roka 
bijusi par iemeslu tam, ka Žanis nav iesaukts 
leģionā. Taču vāciešiem nācis zināms, ka 
šis vīrs pieprot viņu valodu, var būt lietve-
dis un sekretārs, tāpēc mobilizējuši darbam 
Aizputes ieslodzīto nometnē, kurā aiz dze-
loņdrātīm turēti un kūdras rakšanā nodar-
bināti ebreji. Par neveiksmēm frontē sanik-

Vai tavs mūžs 
kam lieti der
Pirms gandrīz septiņpadsmit gadiem Izraēlas vēstniecība Latvijā aicināja 
ventspilnieku Oskaru Pūķi kopā ar ģimeni ierasties Rīgā, lai savu vecāku un 
vecvecāku Annas un Jāņa (Žaņa) vietā saņemtu šīs valsts augstāko apbalvo-
jumu – Pasaules taisnīgo medaļu  un diplomu. Tas viņiem piešķirts, novēr-
tējot dzīvesbiedru pūles un ciešanas, ko nācies piedzīvot, Otrā pasaules kara 
laikā mēģinot izglābt no nāves piecus Aizputes koncentrācijas nometnē 
ieslodzītos ebrejus. Oskara tēvs par to apcietināts un vēlāk dzīvs sadedzināts 
Štuthofas nāves nometnē. Māte ar Oskaru zem sirds turēta un spīdzināta 
Liepājas cietumā un brīnumainā kārtā divus mēnešus pirms dēla piedzim-
šanas, 1944. gada augustā, no tā izlaista. Pēc medaļas saņemšanas Oskars 
aizgājis uz Meža kapiem Ventspilī, kur apglabāta  82 gadu vecumā mirusī 
māte, lai uzdotu viņai jautājumu, uz kuru visu turpmāko mūžu būs jāatbild 
viņam pašam: “Vai bija vērts toreiz tā rīkoties”?

notie vācieši gatavojušies Aizputes nometni 
slēgt, ieslodzītos pārvietot uz Rīgu. Nometnē 
ne bez pamata spriests, ka tur viņus gata-
vojas nošaut, jo tāds liktenis jau kara sāku-
mā piemeklējis turpat četrus simtus vietējo 
Aizputes ebreju. Līdz karam Pūķu ģimenei 
ebreju vidū bijusi pret cittautiešiem lojālu 
cilvēku slava, tāpēc ieslodzītie pierunājuši 
skrīveri viņus pēc izbēgšanas no nometnes 
paslēpt. Oskars pieļauj, ka vergu darbā norī-
kotie par to  nav solījuši nekādus materiālos 
labumus un glābējs tos arī nav pieprasījis,  jo 
Žanis, pēc mātes nostāstiem, nebijis mantas 
kārīgs. Drīzāk gan skarbajam laikam neat-
bilstoši līdzcietīgs. 

IZVĒLĒJĀS PAŠNĀVĪBU, NE GŪSTU
Izbēgt no pavirši apsargātās nometnes 

nav bijis pārāk grūti.  Žanis kopā ar brāli Kārli 
visus sākotnēji paslēpuši Annas mammas 
Ievas Dzenes mājā, kur kopā ar vīru Kārli dzī-
vojusi Annas jaunākā māsa Elza. Iestājoties 
aukstākam laikam, visi pārvietoti uz bunku-
ru, kuru glābēji ierīkojuši Annas otrās māsas 
Emīlijas vīra Gerharda Šustera mājās, izrokot 
bedri un eju zem vistu kūtiņas. No mātes 
stāstītā Oskars atceras, ka grūtības bijušas 
ar pārtikas sagādāšanu vēl piecām mutēm, 
tāpēc māsas, reizēm līdzņemot arī kādu 
bēgli, pa naktīm slepus gājušas uz  vietējā 
kooperatīva dārzeņu un kartupeļu nolikta-
vu, kur tos varējis paņemt. Protams,  tas nav 
palicis nepamanīts, un kāds no acīgajiem 
pilsētniekiem par aizdomīgajiem apmeklē-
jumiem ziņojis policijai. Tālākais, kā tagad 
vērtē bijušais milicijas un policijas virsnieks 
Oskars Pūķis, bijusi tīri tehniska lieta.

Ebrejus par briesmām gan paspēts brīdi-
nāt, viņiem iedota no vācu armijas dezertē-
jušā Annas brālēna Valda Krūmiņa šautene 
un aptvere ar piecām patronām. Bēgļi paslē-
pušies netālajā mežā. Viņiem par nelaimi, 
taisni tanī laikā vietējie vīri tur rīkojuši medī-

bas. Izdzirduši šāvienus no dažādām pusēm, 
izbēgušie, acīmredzot, nosprieduši,  ka viņus 
lenc policija, tāpēc  izvēlējušies paši aiziet no 
dzīves nošaujoties, nevis tikt saņemti gūstā 
un mocīti. 

PAR BIEDINĀJUMU CITIEM
Tālāk sekojusi izrēķināšanās ar bēgšanas 

līdzzinātājiem, pārsvarā Pūķu radiniekiem un 
paziņām, lai tas kalpotu par brīdinājumu pārē-
jiem pilsētiņas iedzīvotājiem. Neskatoties uz 
to, ka Gerharda mamma bijusi baltvāciete un 
okupantiem lojāla, viņas dēls nošauts pats 
pirmais, bet māte un viņas vedekla Emīlija 
nav aiztiktas. Apcietināts arī Gerharda tēvs 
Jānis, lai gan viņš par dēla līdzdalību ebreju 
glābšanā neko nav zinājis. Arestēti Kārlis un 
Žanis Pūķi, Anna un viņas māsa Elza, kopu-
mā četrpadsmit ar ebreju bēgšanu tā vai 
citādi saistītie Aizputes iedzīvotāji. No visiem 
represētajiem pēc koncentrācijas nometnē 
Štuthofā pavadītajiem mēnešiem kara beigās 
kājām cauri Polijai mājās atgriezusies tikai no 
bada uztūkusī Elza, pārējie nebrīvē tā vai citā-
di gājuši bojā. Oskara mātei Annai galvenā 
rūpe pēc cietuma šausmām bijis nodrošināt 
iztiku zīdainītim un viņa trīs gadus vecāka-
jam brālim Aivaram. Neskatoties uz trūkumu, 
Oskars audzis dūšīgi, tāpat kā vecākais brā-
lis. Diemžēl, kādas stulbas toreizējo mediķu 
kļūdas dēļ Aivars deviņu gadu vecumā slim-
nīcā miris. 

FLOTES SPOŽUMS UN POSTS
Annu likteņa līkloči pēckara gados atvedu-

ši uz Ventspils novadu, kur viņai un Oskara 
audžutēvam Vladimiram piedāvāts darbs 
meža sardzē un apsaimniekošanā. Gaidību 
laikā mātes piedzīvotā spīdzināšana un siša-
na Oskara veselībai ļaunumu nav nodarījusi, 
viņš audzis sportisks un zinātkārs, ar labām 
sekmēm absolvējot Ugāles vidusskolu. Pēc 
tās jauneklis iestājies Liepājas jūrskolā, kur 
kursantiem  bijusi iespēja valkāt pusaudžu 
vidū tik populāro strīpaino kreklu un presti-
žo beznaģeni ar lentēm pakausī. Taču kara 
kungi lēmuši citādi. Jūrskolā jau uzņemtais 
Oskars nosūtīts dienēt uz modernas  zem-
ūdenes, kuru vajadzības gadījumā bijis iespē-
jams apbruņot pat ar atomieročiem. Par čet-
rus gadus ilgušo dienestu flotē Oskars gatavs 
stāstīt stundām, jo hidroakustiķa pienāku-
mi bijuši visai interasanti, sadzīves apstāk-
ļi elites vienībā lieliski un nav trūcis nervus 
kutinošu piedzīvojumu saskarsmē ar ASV un 
NATO militāristiem jūrā un krastā. Gan neaiz-
mirstot atzīmēt, ka padomju zemūdeņu jūr-
niekiem radīti visi priekšnoteikumi, lai pēc 

dienesta kļūtu par alkoholiķiem. Vīns bijis pat 
ēdienkartē, bet stiprāk apreibināties varējuši, 
nozogot tehniskajām vajadzībām paredzēto 
spirtu. Tas ticis darīts regulāri, iegūtajā kristī-
gi daloties ar komandieriem.                                 

Vai brīnums, ka arī Oskaru un vēl vienu 
bijušo viņa dienesta biedru jau pēc demo-
bilizācijas Ventspils autoostā kādudien  aiz-
turējusi milicijas patruļa, jo abi tur malkojuši 
alkoholu. Par to draudējušas prāvas nepa-
tikšanas, tāpēc puišiem visai demagoģiski 
piedāvāta alternatīva: pēc atskurbšanas stā-
ties milicijā, kur tolaik bijis jaunu, izdienē-
jušu un ar ieročiem pazīstamu vīriešu defi-
cīts. No jūras kara flotes jaunākā komandie-
ra rangā atvaļinātais Oskars piekritis otrajam 
variantam, pēc trīsdesmit astoņiem dienesta 
gadiem milicijā un policijā to atstājot pulk-
vežleitnanta pakāpē, kā pēdējo pildīdams 
Ventspils pilsētas un rajona policijas pārval-
des priekšnieka vietnieka amatu. Jā, un no 

Oskars Pūķis savās mājās Staldzenē.

Oskara vecāki kāzu dienā.
Oskara tēvs Žanis, kuru viņš 
dzīvē nekad nav redzējis.

Izraēlas valsts augstākais apbalvojums –  
Pasaules taisnīgo medaļa, kuru saņēma 
Annas un Žaņa Pūķu pēcteči.
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NAUDA NĀK NO VALSTS MAKA
Augstas klases sportistu sagatavoša-

nas centru sistēmas izveidi Ministru kabi-
nets akceptēja vēl 2015. gadā, un uzdeva 
Izglītības un zinātnes ministrijai noslēgt līgu-
mus ar Ventspils un Valmieras pašvaldībām 
par pirmā posma īstenošanu, kuram jānoslē-
dzas šā gada 31. decembrī. Pilotprojekta īste-
nošanai Ventspilī Izglītības un zinātnes minis-
trija piešķīra 315 000 eiro. Ventspils pašvaldī-
bas finansējums šai programmai ir vairāk kā 
80 tūkstoši eiro.  Kā redzam, līdzekļi “Augstas 
klases sportistu atbalsta programmas” īste-
nošanai tiek ņemti no valsts un pašvaldību 
budžetu naudas, tātad no ikviena nodokļu 
maksātāja kabatas.

 Savukārt Latvijas Olimpiskā komite-
ja, 2016. gadā, kā liecina gada pārskats, 
Olimpiskajam centram “Ventspils“ piešķīru-
si vien 21 315 eiro sportistu mācību – treni-
ņu nodrošinājumam. Kā atbalstāmie sporta 

Jauns pavērsiens “nodokļu optimizēšanas” biedrības lietā
veidi minēti taekvondo, basketbols, džudo un 
bokss. No gada pārskata izriet, ka LOK reģio-
nālās programmas ietvaros bijis arī līdzfinan-
sējums Olimpisko centru komunālo pakal-
pojumu izmaksu segšanai. Cik konkrēti atlē-
cis Ventspilij, nav zināms, taču kopsummā 
summa ir iespaidīga  – 139 202 eiro.

CIK NESAVTĪGS IR LOK PĀRSTĀVIS?
LOK ar 10 882 205 kapitāldaļām ir Olimpiskā 

centra “Ventspils” dalībniece. Ventspils domei  
pieder 12 116 871 kapitāldaļas. Katras daļas 
vērtība ir 1 eiro, līdz ar to domes un LOK 
mantiskā ieguldījuma aprēķināšana problē-
mas nerada. Cita lieta, ka Olimpiskajam cen-
tam “Ventspils” ir ievērojami zaudējumi – 
2106. gadā vien saskaņā ar OC “Ventspils” 
publisko pārskatu tie bijuši tiešām pamatīgi 
–   749 178 eiro. Ne jau velti kopš aizvadī-
tā gadsimta beigām, kad Latvijas Olimpiskā 
komiteja sāka īstenot valsts galvojumu prog-
rammas olimpisko centru būvniecībai, dažā-
dos līmeņos tiek atgādināts, ka viena lieta ir 
šīs būves uzcelt, bet lielākais darbs ir to visu 

uzturēt. Spriežot pēc OC “Ventspils” publis-
kajiem pārskatiem, ar šo lietu Ventspilij īsti 
neveicas. Līdz ar to LOK prezidenta Aldoņa 
Vrubļevska  vēlme īpaši “pieskatīt” OC 
“Ventspils” aktivitātes varētu šķist saprota-
ma. Tomēr Ventspilnieks.lv no neoficiāliem 
avotiem kļuvis zināms, ka, iespējams, inte-
resei par Ventspils Olimpisko centru, un tātad 
arī par biedrību “nodokļu optimizēšanai,” var 
būt īpašs pamats. Proti, minētais kungs no šī 
centra ilgstoši saņemot patstāvīgus ienāku-
mus, un tas jau, iespējams, liecina par korup-
ciju, kurā bez LOK Vrubļevska piedalījās biju-
šais OC valdes priekšsēdētājs Uldis Boitmanis, 
iespējams, arī Ventspils pilsētas domes vis-
augstākās amatpersonas – domes priekš-
sēdētājs un tā vietnieki, jo, kā zināms, bez 
viņu ziņas šādas lietas nebūtu iedomājamas.  
Ventspilnieks.lv turpinās šo lietu skaidrot kādā 
no turpmākajiem numuriem.

KAIMIŅŠ RUNĀ, KUČINSKIS SMAIDA
Kārtējās ar Ventspili saistītās biedrības 

dibināšanai no Saeimas tribīnes uzmanī-

bu pievērsa arī deputāts Artuss Kaimiņš. 
Diskutējot par daļas sporta būvēm paredzē-
tā finansējuma pārcelšanu no 2017. gada 
budžetu uz 2018. gadu,  deputāts emocio-
nālā uzrunā bilda, ka, kamēr finanšu minis-
tre veic nodokļu reformu, “Ventspils domē 
smagos noziegumos apsūdzētais Aivars 
Lembergs sēdēja ar Latvijas Olimpiskās 
komitejas vadītāju Vrubļevski un shēmoja, 
kādā veidā nemaksāt uzņēmuma ienākumu 
nodokli”. Deputāts vērsās arī pie ministru 
prezidenta Māra Kučinska, solot iedot doku-
mentus, kuri apliecina viņa teikto.  “Izlasiet! 
Lūdzu, apcietiniet to cilvēku beidzot! Jūs 
varat kaut ko izdarīt tiešām, nu tā, Latvijai 
paliekošu? Manuprāt, šis cilvēks ir lielākā 
Latvijas nelaime! Un jūs tagad smaidiet ... 
Tā jau nav jūsu nauda! Mēs esam atbildī-
gi par sabiedrības līdzekļiem,” tā Kaimiņš. 
Lieki piebilst, ka ne partijas “Latvijai un 
Ventspilij” pārstāve Dana Reizniece-Ozola, 
ne Zaļo un zemnieku savienības biedrs 
premjers Māris Kučinskis uz deputāta teikto 
nereaģēja… 

Smagos noziegumos apsūdzēto Aivaru Lembergu tā dēvētās “oligarhu lietas” 
parlamentārās izmeklēšanas komisija plāno izvaicāt tikai nākamā gada pašā 
sākumā – 4. janvārī, tā nolēma šajā komisijā strādājošie parlamentārieši. 
Komisija vēlējās izvaicāt viņu jau agrāk, tomēr apstākļu sakritības dēļ tas 
nebija iespējams A. Lemberga nemitīgās aizņemtības tiesvedībās dēļ.

Šogad pirmo reizi uzzināsim, kuru no Latvijas pašvaldībām to 
iedzīvotāji vērtē kā ģimenei draudzīgāko.  VARAM rīkotā kon
kursa mērķis ir noteikt, kurā pašvaldībā ģimenēm ar bērniem 
2016.gadā nodrošināts lielākais atbalsts, kā arī  daudzvei
dīgākie un pieejamākie pakalpojumi ģimenēm ar bērniem. 
Republikas nozīmes pilsētu grupā finālistos arī Ventspils.

I 
nformāciju par sniegtajiem pakalpojumiem pašvaldības iesnie-
dza vasaras sākumā, oktobrī norisinājās iedzīvotāju balsojums, 
bet novembra otrajā pusē konkursa žūrija apmeklēja deviņas 
pašvaldības – konkursa finālistes (trīs katrā grupā), kas tika 
izvēlētas, balstoties gan uz iesniegtajiem datiem, gan iedzīvo-

tāju balsojumu.
Konkursa uzvarētājas tiks paziņotas decembra sākumā, kad svinīgā 

pasākumā tiks nosaukta gada ģimenei draudzīgākā pašvaldība, uzva-
rētājas katrā pašvaldību grupā, kā arī īpašās nominācijas, piemēram, 
par ieguldījumiem infrastruktūrā, par materiālo atbalstu, par lielāko 
jaundzimušo pieaugumu, par lielāko atbalstu daudzbērnu ģimenēm.

Konkursa finālistes republikas nozīmes pilsētu grupā ir Daugavpils, 
Jelgava un Ventspils; reģionālas nozīmes attīstības centru grupā – 
Gulbenes, Siguldas un Tukuma novadu pašvaldības; novadu pašvaldī-
bu grupā – Babītes, Olaines un Ozolnieku novadu pašvaldības.

Ventspilnieks lv. salīdzināja pilsētu – finālistu sniegtos pakalpoju-
mus. 

“Oligarhu lietas” izmeklēšanas  vezums uz priekšu kust lēni

S 
ākotnēji tieši pirmdien komisi-
jas sēdē bija plānots izvaicāt A. 
Lembergu, taču laikā, kad sākās 
komisijas sēde, kurā izvaicāja vai-
rākas personas, tajā skaitā arī laik-

raksta «Diena» bijušo galveno redaktoru 
Gunti Bojāru un «Lattelecom» valdes priekš-
sēdētāju Juri Gulbi un citus, sākās arī viņa 
paša kārtējā tiesas sēde. Jāatzīmē, ka Rīgas 
apgabaltiesai bija nosūtīts komisijas lūgums 
pārcelt tiesas sēdi, lai A. Lembergs varē-
tu piedalīties komisijas sēdē, taču tiesa šo 
lūgumu noraidīja. Tiesas kolēģija lēma, ka 
nav iespējas atbrīvot Lembergu no minētās 
tiesas sēdes, jo tiesas sēžu grafiks ir saska-
ņots ar procesa dalībniekiem un viņu aiz-
ņemtības un darbnespējas dēļ jau iepriekš 
nav notikušas daudzas tiesas sēdes. Tas šajā 
apstāklī šķiet mazliet dīvaini, kad tiesas pro-
cess ir vilcies tik ilgi – vienas sēdes pārcelša-
nas neko būtisku nemainītu.

Kā sēdē publiski paziņoja “oligarhu lie-
tas” parlamentārās izmeklēšanas komisi-

jas priekšsēdētāja Inguna Sudraba (NSL), A. 
Lembergs esot viņu informējis, ka tieši 4. 
janvāris varētu būt tas datums, kad tiesvedī-
bās aizņemtais Lembergs varēšot ierasties uz 
izvaicāšanu komisijas sēdē.

LEMBERGA PERIODS 
LAIKRAKSTĀ “DIENA”

“Oligarhu lietas” parlamentārās izmeklē-
šanas komisijas sēdē ne reizi vien izskanē-
ja A.Lemberga vārds. Kādreizējais laikrak-
sta «Diena» galvenā redaktora pienākumu 
izpildītājs Guntis Bojārs norādīja uz «oligarhu 
trio» – A.Lemberga, Aināra Šlesera un Andra 
Šķēles – aktivitātes periodiem saistībā ar laik-
raksta darbu.

Viņš norādīja, ka viens no pavērsieniem 
bijis 2010. gada jūlijā pēc raksta “Digitālgeita 
2” publicēšanas, kurā bija sniegta neglai-
mojoša informācija par A.Šleseru, teleko-
munikāciju uzņēmuma “Lattelecom” valdes 
priekšsēdētāju J.Gulbi un pašu “Lattelecom”. 
Pēc tam sākās ļoti lielas pārmaiņas “Dienā”, 

gan arī attiecībā uz laikrakstu – mazāk nekā 
nedēļas laikā gan laikraksts, gan pats G. 
Bojārs tika iesūdzēts tiesā, tajā skaitā no 
“Lattelecom” puses.

Pēc viņa teiktā, bija radies skaidrs priekš-
stats, ka attiecībā uz “Dienu”, laikrakstā 
“Lembergs saimnieko”. Viņš norādīja, ka 
savulaik «Dienas” pārņemšana bija Lemberga 
& Co atriebības projekts.

JUDINS NEMIERĀ 
AR SUDRABAS PLĀNIEM

Komisijas vadītājas I. Sudrabas piedāvā-
tais iztaujāšanas plāns, ņemot vērā iepriekš 
notikušo iztaujāšanu pieredzi, deputā-
tam Andrejam Judinam nešķiet reālistisks. 
I.Sudrabas pretinieks, kurš, starp citu, vienī-
gais detalizēti izpētījis visus materiālus, jo 
īpaši tos, kuri ir slepeni un komisijas vadītājai 
I.Sudrabai šī informācija ir nepieejama, īpaši 
akcentēja A. Lemberga jautājumu. 

Runājot par gaidāmo A. Lemberga izvai-
cāšanu, kura iztaujāšanai piedāvāts atvē-
lēt vienu stundu, A.Judins saka: “Pie esošās 
prakses, kad uzaicinātajiem ļauj neierobežo-
ti uzstāties un izpausties, man ir bažas, ka 
A. Lembergs ar savu priekšlasījumu varētu 
neiekļauties visā atvēlētajā laikā, kur nu vēl 
atbildēt uz deputātu jautājumiem,» norāda 
A. Judins.

Strādājot ar “oligarhu lietas” materiāliem, 
A. Judins guvis skaidru pārliecību: pieņēmu-
mi par valsts sagrābšanas mēģinājumiem 
Latvijā apstiprinās. KNAB ir radījis ļoti apjo-
mīgu lietu, kurā ir atrodami materiāli, kas 
apstiprina aizdomas par noziedzīgiem noda-
rījumiem un nepārprotami norāda uz politis-
ko korupciju un dienesta stāvokļa ļaunprātīgu 
izmantošanu, klāstīja A. Judins.

“Vienlaikus, tagad parlamentārās izmeklē-
šanas laikā ir atklājies, ka ne visi cilvēki, kuru 
rīcībā bija izmeklēšanai svarīga informācija 
un kuru liecības varētu palīdzēt noziegumu 
pierādīšanā, tika identificēti un nopratināti 
KNAB izmeklēšanas laikā. Diemžēl izmek-
lētāji nav izmantojuši visas iespējas iegūt 
papildu pierādījumus. Valsts sagrābšana nav 
Krimināllikumā ierakstīts jēdziens, tomēr tā ir 
saistīta ar vairākām darbībām, kas ir krimināli 
sodāmas un krimināllietas un operatīvās lie-
tas materiālos ir atrodamas pietiekami skaid-
ras norādes uz izdarītiem noziedzīgiem noda-
rījumiem,” uzskata deputāts.

Pašlaik normatīvie akti neļaujot publiskot 
atsevišķus krimināllietu materiālus pēc lietu 
izbeigšanas, tomēr vairāku dokumentu pub-
liskošana ir sabiedrības interesēs: “Šī lieta 
nav tikai saistīta ar sešus gadus seniem noti-
kumiem – tā ir saistīta arī ar mūsdienu valsts 
pārvaldi.” 

Kura pilsēta ir ģimenei draudzīgākā?
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DAĻA ZEMNIEKU, 
IESPĒJAMS, NEGODPRĀTĪGI 
SAŅĒMUŠI KOMPENSĀCIJAS
Iespējams, daļa Latgales zemnieku 
valsts kompensācijas par plūdos bojāgā-
jušām platībām saņēmuši par nokultiem 
laukiem. Tomēr zemkopības ministrs 
Jānis Dūklavs (ZZS) kļūdas valsts atbalsta 
izmaksas kārtībā neatzīst un apgalvo, ka 
tādi krāpšanās gadījumi ir vienkārši uz 
vienas rokas pirkstiem saskaitāmi. Šajā 
gadījumā atbalstu negodīgi saņēmušie 
zemnieki ir vinnētāji, jo naudu viņiem 
neviens atņemt negrasās un arī par 
krāpšanos nekas nedraud.

TIESA  AIZLIEDZ 
PAŠVALDĪBAS LAIKRAKSTĀ 
PUBLICĒT REKLĀMAS
Administratīvā rajona tiesa apmierinā-
jusi SIA “Bauskas Dzīve” prasību pret 
Iecavas novada domi un aizliegusi pub-
licēt reklāmas pašvaldības finansēta-
jā laikraksta “Iecavas Ziņas”. Par labu 
“Bauskas Dzīvei” no pašvaldības pie-
dzīti 17 800 eiro par radītajiem zau-
dējumiem. Lēmums vēl var tikt pārsū-
dzēts augstākā instancē. Tikmēr Eiropas 
Cilvēktiesību tiesa ierosinājusi lietu “SIA 
“Bauskas Dzīve” pret Latviju”  pēc reģio-
nālā laikraksta izdevēja sūdzības par 
Latvijas rīcību, ļaujot pašvaldībām izdot 
savus laikrakstus, kuri imitē neatkarī-
gu presi. 

NEPILNGADĪGIE VARAS 
PĀRSTĀVJIEM UZBRUKUŠI 
VAIRĀKKĀRT
Pret piecpadsmitgadīgo pusaudzi, kurš 
būdams alkohola reibumā, uzbruka paš-
valdības  policistam Rīgas sanatorijas 
internātpamatskolā, sākts kriminālpro-
cess par uzbrukumu varas pārstāvim. Par 
šādu noziegumu soda ar brīvības atņem-
šanu līdz pieciem gadiem, piespiedu 
darbu, vai naudas sodu. Vidzemes priekš-
pilsētas tiesa puisim piemērojusi polici-
jas uzraudzību. Savukārt Tiesu adminis-
trācijas datubāzē pieejamā informācija 
liecina, ka pēdējo desmit gadu laikā par 
uzbrukumu varas pārstāvim tiesāti seši 
nepilngadīgie.

PĒRN LATVIJĀ 
DZĪVESBIEDRI NOGALINĀJUŠI 
PIECAS SIEVIETES
Pērn dzīvesbiedri nogalinājuši piecas 
sievietes, savukārt 70 gadījumos part-
neris sievietei nodarījis smagus miesas 
bojājumus. Labklājības ministrs Jānis 
Reirs norādīja, Latvijā katra trešā sie-
viete cietusi no partnera vardarbības, 
turklāt šis rādītājs ir lielāks nekā Eiropā 
vidēji.  Lai mazinātu šādus gadījumus 
un iedrošinātu cietušos vērsties pēc 
palīdzības, LM sadarbībā ar Valsts poli-
ciju un biedrību “Centrs Marta”, kā arī 
Tieslietu ministriju un Latvijas Lauku 
ģimenes ārstu asociāciju īsteno Eiropas 
Savienības līdzfinansētu starpnozaru 
projektu “Soli tuvāk: Kopienas vieno-
tā atbilde uz vardarbību pret sievietēm 
gadījumiem”.

SPRĀDZIENĀ LIEPĀJĀ 
VĪRIETIM NORAUTA 
PLAUKSTA
Liepājā pagājušās nedēļas nogalē 1988. 
gadā dzimušam vīrietim sprādzienā 
norauta plauksta. Pēc notikušā Valsts 
policija kādā garāžā Laboratorijas ielā 
atrada kara laika lādiņus un granātas. 
Līdzās lādiņiem bijušas arī pistoles, iero-
ču sastāvdaļas, patronas, kā arī soma ar 
sprāgstvielai līdzīgu vielu. Policija par 
notikušo uzsākusi kriminālprocesu, savu-
kārt cietušais vīrietis ar smagām trau-
mām ārstējas slimnīcā.

KRIMINĀLĀ LATVIJA
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iezin vai kāds dzīvokļu zaglis 
“aplaimos” ar savu uzmanību 
mājokli,  kura logos būs redzami 
vienkārši aizkari, un kuru sargās 
pašas parastākās koka durvis. 

Pēc zagļu loģikas šādā dzīvoklī nebūs nekā 
īpaši vērtīga. Policijas tīklos iekritušie vieg-
las naudas tīkotāji atzinuši, ka kramplau-
žu uzmanību visbiežāk piesaista dzīvokļi ar 
jauniem plastikāta logiem, kurus klāj dār-
gas gardīnes, un kuriem ir labi nostiprinā-
tas metāla durvis. Tādu dzīvokļu iemītnieku 
dienas grafiku zagļi mēdz pētīt dienām ilgi, 
līdz noskaidro, kurās stundās parasti nevie-
na nav mājās. 

KRAMPLAUŽU METODES DZĪVOKĻA 
“PĀRBAUDĪŠANAI”

Metodes ir visdažādākās – sākot no stun-
dām ilgas “sēdēšanas krūmos” zem noska-
tītā dzīvokļa logiem, līdz pat cepuma novie-
tošanai zem kājslauķa pie durvīm un mata 
novilkšanas pāri durvju stenderēm. Ja 
cepums sadrupis vai matiņš pārrauts, zaglim 
ir skaidrs – kāds atrodas mājās. Zagļu izdomai 
nav robežu. Tādēļ, ja manāt sava dzīvokļa 
tuvumā ko neierastu vai aizdomīgu, kā, pie-
mēram, jau minēto cepumu zem kājslauķa, 
tas ir pirmais signāls, ka jūsu mājokli, iespē-
jams, plāno aplaupīt.

Informācijas iegūšanai kramplauži mēdz 
izmantot arī “izlūka” iesūtīšanu noskatītajā 
dzīvoklī. Šie izlūki parasti uzņemas tik ikdie-
nišķas lomas, kuras nevienam neizsauc aiz-
domas. Piemēram, jūsu dzīvoklī negaidot 
ierodas it kā nama apsaimniekotāja sūtīts 
darbinieks pārbaudīt ūdens skaitītāju rādīju-
mus, santehniķis, kuram jāpārbauda stāvva-
du stāvoklis, gāzes kompānijas darbinieks, 
kādas aptaujas veicēji, utml. Iespējams, šie 
cilvēki tiešām ir tie, par ko uzdodas, taču tik-
pat labi iespējams, ka tādējādi tiek zondēta 
plānotās aplaupīšanas vieta. Atcerieties, ka 
parasti par šādām pārbaudēm (izņēmums 
var būt vienīgi skaitītāju rādījumu pārbaude), 
nama iedzīvotāji tiks laicīgi brīdināti.

Vēl viens zagļu iecienīts informācijas 
avots ir kaimiņi. Aprunāties ar kaimiņu tan-
tēm kramplauži parasti sūta simpātiskus un 
saprotošus cilvēkus, kuri nepiespiestā sarunā 
par veselību, dzīves dārdzību, bērniem, maz-
bērniem utml., lieliski prot izvilināt arī zag-
ļiem nepieciešamo informāciju. Piemēram, 
pastāstot, ka kaimiņš no  blakus dzīvokļa 

Sargājies pats, un zagļi 
tavu mājokli apies
Valsts policija izplatījusi brīdi
nājumu, ka Rīgā un Zemgales 
reģionā strauji pieaudzis zādzību 
skaits no privātmājām. Tikai no 
1.oktobra līdz 16.novembrim 
vien reģistrētas 33 zādzības. Zagļi 
nesnauž arī Ventspilī – no 7. līdz 
17. novembrim Ventspilī, Bērzu 
ielā no kāda dzīvokļa nozagti 
juvelierizstrādājumi un nauda, 
savukārt citā Bērzu ielas adresē 
garnadži iekļuvuši kā pašā mājā, 
tā saimniecības ēkā, un, kā ziņo 
policija, tur “izjaukta iekšējā 
kārtība un nozagti dažādi metā
la priekšmeti”. Ventspinieks.lv 
piedāvā ieteikumus, kā pasargāt 
savu mājokli no zagļiem, kādas 
pazīmes liecina, ka jūsu mājokli 
noskatījuši kramplauži, un kurās 
vietās dzīvoklī nevajadzētu gla
bāt ne naudu, ne vērtslietas.

grasās nomainīt auto, bet viņa sieva bieži 
braukā pa ārzemēm, pļāpīgais kaimiņš ir 
devis zaglim norādi, ka attiecīgajā dzīvoklī 
ir ko ņemt. 

KĀ PASARGĀT SAVU MĀJOKLI 
NO ZAGĻIEM

• Neatstājiet dzīvokļa slēdzenē atslēgu. 
Slēdzenē atstātas atslēgas galiņš no durv-
ju otras puses ir samērā viegli satverams 
un apgriežams. Naktīs jūsu mājokli vislabāk 
pasargās iekšējais durvju aizbīdnis.

• Neatstājiet vērtīgas mantas priekšna-
mā. Daudzdzīvokļu namos nereti uzdarbojas 
tā saucamie  “priekšnamnieki”. Viņu darbības 
stilā ir klusi atmūķēt ārdurvis, paķert pirmās 
pie rokas pagadījušās mantas, un ātri nozust.

• Lai pasargātu mājokli no zagļu iekļūša-
nas caur logu, vislabākais risinājums ir logu 
režģi. Īpaši svarīgi tas ir dzīvokļiem, kuri atro-
das ēkas pirmajā vai otrajā stāvā. Tiesa, šim 
risinājumam ir būtisks mīnuss – ugunsgrēka 
gadījumā tas aizsprosto rezerves izkļuvi no 
mājokļa. Ja izšķiraties par režģu uzstādīša-
nu, vēlams dzīvoklī ierīkot arī ugunsgrēka 
signalizāciju.

• Uzstādiet dzīvoklī signalizāciju. Tai 
nebūt nav obligāti jābūt pieslēgtai pie pults. 
Aizsardzībai pret dzīvokļu zagļiem efektīva ir 
arī lokālā signalizācija, kuru var uzstādīt pie 
durvīm, un kura signalizē līdzko tās atveras. 

• Ja dodaties atvaļinājumā, informējiet 
par to kaimiņus, un palūdziet dzīvokli pie-
skatīt. Atstājot mājokli uz ilgāku laiku, atstā-
jiet tā rezerves atslēgu draugiem vai kai-
miņiem, kuriem uzticieties. Palūdziet viņus 
vismaz pāris reizes nedēļā pārliecināties, 
ka jūsu mājoklī viss ir kārtībā un izņemt 
pastu no pastkastītes. Pilna pastkastīte ir pir-
mais signāls, ka dzīvoklī kādu laiku neviens 
neuzturas.

• Neziņojiet visai pasaulei sociālajos tīk-
los, ka plānojat doties, teiksim, uz Meksiku, 
un pavadīt tur pāris nedēļas. Tas kalpos 
kā signāls zagļiem, ka dzīvoklis būs tukšs. 
Turklāt jo eksotiskāks ceļojuma galamērķis, 
jo zagļiem būs lielāka pārliecība, ka dzīvoklī 
tiešām ir ko ņemt. 

• Neapspriediet ar mazpazīstamiem cil-
vēkiem vai publiskās vietās savu finansiālo 
situāciju. Tādējādi jūs pats nevilšus varat dot 
norādi zagļiem. Izsekot, kur dzīvojat, viņiem 
ir tikai tehnikas jautājums. 

• Neekonomējiet naudu uz labu ārdurv-

ju un pamatīgas slēdzenes uzstādīšanu. Pa 
draugam, bez kvīts, un tātad arī bez garan-
tijas, nesertificētu meistaru izgatavotajām 
metāla durvīm slēdzenes visbiežāk nav aiz-
sargātas ar metāla plāksnīti, un zagļi jau sen 
atkoduši, ka īstajā vietā izurbjot slēdzenes 
sprosta elementu, durvis iespējams atvērt ar 
jebkuru līdzīgu atslēgu.

KUR NESLĒPT NE NAUDU, 
NE VĒRTSLIETAS

Katram ir sava iecienīta vieta vērtīgu 
mantu noglabāšanai. Lai arī mēs paši uzska-
tām, ka, teiksim, naudas zīmju glabāšana 
grāmatās ir droša, par šo mūsu pārliecību labi 
informēti ir arī zagļi. Ventspilnieks.lv apkopo-
ja informāciju, kur nekādā gadījumā nedrīkst 
slēpt naudu un vērtslietas, jo šīs vietas zagļi 
aplūkos vispirms.

• Vissliktākā vieta naudas slēpšanai ir 
zem gultas matrača.

• Naudu un vērtslietas zagļi meklē arī 
drēbju skapja plauktos un tajā iekārto apģēr-
bu kabatās.

• Iecienīta vieta vērtīgu lietu noglabāša-
nai ir netīrās veļas grozs. Ja domājat, ka zagļi 
to nezina, jūs maldāties.

• Naudu nav vēlams glabāt arī zem van-
nas. Pat ja jūsu dzīvokli neapmeklēs zagļi, 
vannas istabas grīda var gluži vienkārši 
applūst.

• Dārglietu slēpšana ledusskapī nav laba 
doma. Bijuši gadījumi, kad zagļi gribējuši aiz-
nest desu, bet atraduši zeltlietas.

• Arī mikroviļņu krāsns nav droša slēptu-
ve. Zagļi var aiznest šo visai kompakto ierī-
ci kopā ar visu nebaltām dienām noglabāto 
krājumu.

• Visādam gadījumam kramplauži mēdz 
pārbaudīt arī veļas mašīnas. Dīvaini, bet daļa 
cilvēku veļas mašīnu uzskata par drošāku 
paslēptuvi, kā seifs.

• Vērtīgas mantas mēdz paslēpt arī apavu 
skapītī, tādēļ zagļi nekautrējoties izpurinās 
pat jūsu vecos zābakus.

Šo uzskaitījumu varētu turpināt, jo cilvēku 
fantāzijai savu labumu slēpšanā nav robe-
žu. Tomēr ko viens paslēpis, kāds cits vien-
mēr var atrast. Tādēļ naudu vislabāk glabā-
jiet bankā, savukārt vērtslietām īstā vieta būs 
seifs. Neviens dzīvokļu zaglis neķēpāsies pat 
ar neliela un kompakta pie grīdas piestipri-
nāta seifa atvēršanu. Tam viņam nebūs ne 
laika, ne iespēju. 
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Rodas ticība, ka vismaz daži no mums tomēr būtu 
gatavi aizstāvēt nāves briesmās nonākušos līdzcilvēkus, 
pat ja pašiem tāpēc draudētu iznīcība.

 turpinājums no 3. lpp.

Vējoni lūdz atcelt 
“mājokļa nodokli”
Iniciatīvas “Par nekustamā īpašuma 
nodokļu atcelšanu vienīgajam īpašu-
mam” autori vērsušies pie Valsts prezi-
denta Raimonda Vējoņa ar lūgumu aici-
nāt Saeimu atkārtoti lemt par NĪN atcel-
šanu vienīgajam mājoklim. Autori uzsver, 
ka iedzīvotājiem aizvien grūtāk ir nomak-
sāt NĪN, jo procentu likmes ir nesamērīgi 
augstas. Iepriekš lūgums atcelt “mājokļa 
nodokli” vienīgajam īpašumam valdībā 
tika noraidīts. 

Skolas gaitas no sešiem 
gadiem ieviesīs vēlāk
Skolas gaitu sākšanu no sešu gadu 
vecuma plānots ieviest gadu vēlāk – 
2019./2020.mācību gadā, atklāj atbildī-
gais ministrs Kārlis Šadurskis. Jaunā mācī-
bu satura izstrādātāji piedāvājumu veido 
atbilstošajiem vecumposmiem, un lielā 
mērā pārmaiņas būšot tikai nosaukuma 
maiņa, pēdējo gadu bērnudārzā pārdē-
vējot par pirmo klasi.

Saeimai uzticas vien 14%
Parlamentam Latvijā uzticas vien 14,1% 
iedzīvotāju, bet valdībai – tikai 17,1%, 
liecina pētījumu aģentūras SKDS aptauja. 
Saeimai pilnībā neuzticas 29,2%, kamēr 
valdībai 28,6%. 

Kurzemē būtiski aug tūristu 
skaits
Šī gada deviņos mēnešos Kurzemes reģio-
nā apkalpoti vairāk nekā 2 mlj. tūristu, un 
salīdzinājumā ar pagājušo gadu, to skaits 
ir audzis par 200 000. Kurzemi raksturo-
jošais tūrists ir Latvijas iedzīvotājs, kurš ar 
katru gadu paliek arvien prasīgāks, inte-
liģentāks un par viesošanos Kurzemē ir 
gatavs maksāt vairāk.

Bērnudārzi vaļā visu gadu
Līdz šim bērnudārzi Talsu novadā vasa-
rā vienu mēnesi bija slēgti, tādēļ dau-
dziem nācās domāt, kur bērnu šajā 
laikā atstāt. Puse no pašvaldības aptau-
jātajām 400 ģimenēm pauda nepati-
ku, tādēļ nolemts, ka turpmāk Sabiles, 
Valdemārpils, Stendes un Vandzenes bēr-
nudārzi strādās visu gadu.

Domāt par cilvēkiem virs 50 
gadu vecuma
Ļoti būtiski ir cilvēkus vecumā pēc 50 
gadiem nepazaudēt no darba tirgus, 
uzsver Latvijas Darba devēju konfede-
rācija. Ļoti svarīgi ir izmantot mūžizglītī-
bas programmas, kas dod visas iespējas 
nodarbināt cilvēkus pirmspensijas vecu-
mā, paaugstinot viņu kvalifikāciju vai 
nodrošinot viņiem iespēju apgūt citas 
prasmes vai pārorientējot viņus uz darbu 
kādā citā nozarē.

Beidzot iesniegts Okupācijas 
muzeja būvprojekts
“Valsts nekustamie īpašumi” iesnieguši 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrijā Latvijas Okupācijas muzeja 
“Nākotnes nama” būvprojektu. Muzeja 
pārbūves projekta pamatakmeni plānots 
ielikt 2018.gadā. VARAM iepriekš pār-
meta kavēšanos attiecībā uz būvprojekta 
iesniegšanu, kam bija jānotiek vēl oktobrī.

Ķers, kas brauks 
pie sarkanā
Valsts tuvākajos gados plāno iegādāties 
mērierīces, kas konstatē aizliedzošo luk-
sofora signāla neievērošanu un automā-
tiski nolasītu transportlīdzekļu reģistrāci-
jas numura zīmes.

LATVIJĀ

dienesta aizejot ar augstākā mērā sabeigtu 
veselību, kuras, pēc mediķu teiktā,  viņam 
varētu pietikt nedaudz mēnešiem, nu, varbūt 
gadam privātajā dzīvē. 

 PĒC ZEMŪDENES ZVEJAS LAIVĀ
Organisms noreaģējis ne jau tikai stresa, 

pārslodžu un slēpņos negulēto nakšu dēļ. 
Par sevi nereti atgādinājis flotē iegūtais pie-
radums kreņķus un apbalvojumus apslacīt 
ar alkoholu, uzkodu vietā uzvelkot dūmu no 
vairākām cigarešu paciņām dienā. Oskars 
nav mēģinājis sev stāstīt pasakas, ka pūķiem 
ir trīs galvas un deviņas dzīvības. Caur pazi-
ņām atradis ķirurgu, kas ar vēža metastāzēm 
kā šampinjoniem pilno kuņģi izmetis atkritu-
mos, vietā no iekšējiem orgāniem izveido-
jot citu. Pēc operācijas pagājuši jau divpad-
smit gadi, Oskars noņemts no “vēžinieku”uz-
skaites un bijušajā zvejniekciemā Staldzenē, 
kas tagad ir pilsētas teritorijā, vada ar dar-
biem no rīta līdz vakaram piepildītu izdie-
nas pensionāra dzīvi. Paspējot veikt arī mācī-
bu darba koordinatora pienākumus mācību 
centrā “Liepa”, kur kursos var iegūt vairāk, 
nekā desmit dažādus pilsētā un laukos node-

rīgus amatus. Atslodzei ar laivu izejot jūrā, 
lai ģimenes patēriņam galdā vienmēr būtu 
svaigas zivis. Sievas Irisas visdažādākos vei-
dos pagatavotas, tās garšo ne tikai pašiem, 
bet arī ciemos uzaicinātajiem draugiem, kuru 
joprojām ir daudz.

KAULAINĀ VAR PAGAIDĪT
Darbs iekšlietu sistēmā ir otrs temats, kuru 

Oskars var izvērst kā Ventspils variantu par 
Šerloka Holmsa piedzīvojumiem.

“Reizēm pašam jābrīnās, ka atmiņa sagla-
bājusi ne vien noziedznieku portretus un īpa-
šās pazīmes, bet arī kriminālo nodarījumu 
rokrakstu un to sīkākās detaļas. Prātā paliku-
ši cietušo stāsti un zvēriski nogalināto sejas. 
Kā gaišiem  uzliesmojumiem  reizēm pavīdot 
arī tieši un netieši izglābto cilvēku mūžiem. 
Pašam pat neapjaušot, tas viss savākts sma-
dzeņu mapēs, ko sauc par pieredzi, un nolikts 
sava mūža vērtību un maldu seifā,” Oskars, 
šķiet, nedaudz mulst no paša filozofiskajiem 
vispārinājumiem un piebilst, ka tie nākuši 
prātā, kad beidzies darba mūžs policijā un 
slimības dēļ ar vienu kāju viņš jau gatavojies 
pārkāpt mūžības slieksni. 

“Darbs policijā nenoskaņo sentimentam, 
kā aizsargreakcija pret ikdienas darbā bieži 
sastopamo nelietību parasti parādās cinisms. 

Vai tavs mūžs kam lieti der

Vismaz ārēji. Taču, kad esi palicis viens pret 
vienu ar nežēlīgu slimību, vairs nav vaja-
dzības aiz frāzēm slēpties pašam no sevis. 
Dzejnieka vārdiem runājot, katram jāatbild 
uz jautājumu –  vai tavs mūžs kam lieti der?“ 
Oskars viltīgi pasmaida, ka kaulainā viņam 
devusi iespēju uz šo jautājumu pagaidām vēl 
strikti neatbildēt. 

VAI IR VĒRTS UN IESPĒJAMS
“Skaudrajās dienās bieži nācās piedomāt 

par savu vecāku likteņiem. Ne tāpēc, ka es 
būtu gatavojies ar viņiem tikties viņā saulē. 
Esmu ateistiskās padomju sistēmas produkts 
un ne visai tam ticu. Viņiem nācās dzīvot kara 
apstākļos, kādos tagad atrodas miljoniem 
cilvēku visā pasaulē. Nav nekādu garanti-
ju, ka tādos vēlreiz neattopamies arī mēs. 
Un tad ir jautājums: vai ir vērts un iespē-
jams arī vardarbīgas nāves draudu priekšā 
saglabāt mierīgā ikdienā it kā pašsaprota-
mo cilvēciskumu, līdzcietību un vēlmi palī-
dzēt? Man nebija lemts sastapt savu tēvu 
un pajautāt, ar kādām domām viņš dzīvotu 
savu mūžu, ja toreiz ebrejiem palīdzību būtu 
atteicis. Ja līdzīgā situācijā, nevis mierlaika 
aptaujas anketā to jautātu man, es nezinu, 
ko atbildētu. Es patiešām nezinu, jo reizēm 
šķiet, ka pasaules ļaunums nav uzveicams. 
Bet tad ieklausos radio vai televīzijas ziņās, 
cik daudz naudas cilvēki saziedo, lai izglābtu 
no nāves kādu smagi slimo. Un rodas ticība, 
ka vismaz daži no mums tomēr būtu gatavi 
aizstāvēt nāves briesmās nonākušos līdzcil-
vēkus, pat ja pašiem tāpēc draudētu iznīcība. 
Jo tādai rīcībai  faktiski nav alternatīvas, aiz 
tās sākas gļēvums un nelietība,” Oskars tā 
kā sakautrējas par ikdienā reti lietojamiem 
vārdiem un jēdzieniem un steidzīgi atvadās, 
aizbildinoties, ka ar savu traktoru kaimiņam 
jāpalīdz izvilkt krastā zvejas laivu. Kas jāda-
ra, tas jādara. Nav pirmā reize.  Kā tu labam 
cilvēkam atteiksi? Oskars uz atvadām pamāj 
ar roku. Zemūdenes hidroakustiķis Oskars Pūķis. Atvaļinājuma laikā ar māti Annu, 1964. gads.
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Ziemassvētku 
gaidīšanas laiks ir klāt!
Tieši tā – Ziemassvētku gaidīšanas 
laiks sāksies pa īstam, un šajā nedēļas 
nogalē Ventspils pilsētā varēs izbau
dīt daudzus jaukus pasākumus un 
notikumus, turklāt it visus – ģimenes 
vai draugu lokā! Kas var būt skaistāk, 
vai ne?

IEMIRDZĒSIES 
ZIEMASSVĒTKU ROTAS

Bez šaubām, tas galvenais notikums būs 
Ventspils pilsētas galvenās Ziemassvētku 
egles iedegšana. Kā jau tradicionāli, 
Rātslaukumā sapulcēsies milzum daudz 
ventspilnieku, lai pašu acīm redzētu, kā 
iemirdzas galvenā egle un kāda tā izskatī-
sies šogad. Pasākuma sākums plkst. 17.00. 
Svētku sajūtu palīdzēs uzburt bērnu iemīļo-
tie animāciju filmu tēli – Smurfi, Rio papa-
gaiļi, Mikijs un Minija, asprātīgais briedis 
Rūdolfs, bet muzikāli priecēs jauniešu pop-
grupa “Jūras akmentiņi”. Ņemot vērā, ka 
brīvdienās sola krietni drēgnāku un aukstā-
ku laiku, pasākuma laikā ikvienam būs 
iespēja bez maksas sasildīties ar siltu tēju 
un iegādāties Ziemassvētku piparkūkas.

Vakars pēc galvenās egles iedegšanas 
būs īsti piemērots pastaigai pa pilsētas 
ielām, jo, kā sola pašvaldība, līdz ar šo brīdi 
pilsētā tiks iedegti arī visi pārējie svētku 
rotājumi, kuru tradicionāli ir ļoti daudz – 
gan parkos un skvēros, gan uz ielu apgais-
mojuma stabiem, gan lielais paceļamais 
tilts un citviet. 

Savukārt svētdien Ziemassvētku eglītes 
iemirdzēsies abās pilsētas bērnu pilsētiņās: 
brašajiem Ziemeļbriežiem būs lielais un atbil-
dīgais uzdevums iedegt spožās spuldzītes 
eglītēs. Bērnu pilsētiņā sākums plkst. 12.00, 
bet bērnu parkā “Fantāzija” – plkst. 15.00.

Sestdien mammām un tētiem, vecmāmi-
ņām un vectētiņiem iesakām ņemt savas 
atvases pie rokas un vest uz Livonijas orde-
ņa pili, jo tur notiks tradicionālā Nikolaja 
diena. Laikā no plkst.12 līdz 14 uz pili aici-
nāti visi tie, kuriem patīk sarūpēt skaistus 
pārsteigumus, citiem to nezinot, kuriem 
garšo pils pavardā ceptie āboli un pašu 
rullētās un dekorētās piparkūkas. Pie pils 
egles tiks gaidīti čakli vēstuļu rakstītāji, 
bet kopā ar muzeja rūķiem, kas palīdzēs 
darināt mazas veltes gaidāmajiem svēt-
kiem, priecāsies, dejos un dziedās Liepājas 
“Beztemata cirka” rūķi un horeogrāfijas 
ansambļa “Konfeti” dejotāji un “Nošu pla-
nētu” dziedātāji.

APLŪKOT PIRMO BRĪVĀS 
LATVIJAS PASTMARKU

Turpat Livonijas ordeņa pilī kopš otrdie-
nas aplūkojama jauna, intriģējoša izstā-
de “Pastmarku stāsti”. Tā ir kā papildinā-
jums jau aplūkojamās izstādes “Bīstamie 
sakari. Pasts” kontekstā, par kuru stāstījām 
iepriekšējos numuros. Šī ir izstāde bērniem, 
taču būs interesanta arī viņu vecākiem, jo 
sniedz plašu ieskatu pastmarku pasaulē, ir 
izveidota arī interaktīvā daļa. 

Īpašs fakts ir tas, ka interesentiem būs 
iespēja apskatīt arī pašu pirmo Latvijas 
brīvvalsts pastmarku, kuru izdeva 1918. 
gadā. Turklāt pastmarkas oriģināls ska-
tāms Ventspils muzeja izveidotajā izstādē 
par pasta vēsturi. Interesanti, ka Latvijas 
pirmo pastmarku nodrukāja uz nepabeigtu 
un novecojušu vācu armijas ģenerālštāba 
karšu papīra, kas bija ļoti kvalitatīvs, jo cita 
laba papīra jaunajai valstij vienkārši nebija.

Bet sporta cienītājiem svētdienas pēc-
pusdienā jādodas uz Ledus halli, kur plkst. 
15.00 kārtējo spēli Latvijas čempionātā aiz-
vadīs HK “VENTA 2002”. Tavs atbalsts būs 
ļoti nepieciešams, lai palīdzētu mūsu pui-
šiem cīņā pieveikt Daugavpils komandu. 
Katrs punkts ir no svara, lai aizstāvētu pērn 
izcīnīto čempionu titulu! 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 2. decembrī plkst. 15.45
U-18 komandu spēle

HK Venta2002 – Pārdaugava

2017. gada 3. decembrī plkst. 13.15
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – HC Klaipeda 

plkst. 15.00
Pēc pārtraukuma HK Venta2002 

1. līgas komanda
 atgriežas savā arēnā  

1. līgas spēle

HK Venta2002 – Daugavpils/
LDDZ CARGO

Kad tālajā gājienā „no Gāliņciem uz 
pilset” pievarēts garākais ceļa gabals, 
esam nonākuši vietā, kur pirms gadiem 
simt un senāk „tas pilsets sākas”, proti, 
tagadējās Jūras ielas un Kuldīgas ielas 
krustojumā. 

Ceļš cauri pilsētai un laikiem V

K 
āds tas izskatījās tolaik, redzams 
1. attēlā. Šis Kuldīgas ielas posms 
interesants ar to, ka vairāk līdzi-
nās laukumam nekā ielai – nekur 
citur Kuldīgas ielai nav tāda platu-

ma. Ļoti labi redzama atšķirība starp brauca-
mo daļu un bruģēto „stāvvietu” labajā pusē 
visgarām pievilcīgi krāsaino namiņu rindai. Tā 
acīmredzot domāta zirgiem un pajūgiem, kuru 
saimnieki kavējas iebraucamvietā uz stūra jeb 
iegriezušies kādā no bodītēm pēc sāls, cukura, 
dzelzslietām vai kriņģeļiem, vai citām man-
tām. Kāds laucinieks varbūt nolēmis „nopucēt 
bārdu” pie pilsētas bārddziņa vai apstellēt gar-
stulmu zābakus kurpniekdarbnīcā...

Par to, ka šī saulainā pavasara dienā tapu-
sī bilde atklāj ļoti senu mūsu pilsētas ainu, 
liecina tas, ka attēla centrā trūkst vidējās 
un vecākās paaudzes ventspilniekiem pazīs-
tamās kādreizējās grāmatnīcas „Gaisma”, 
vēlāk – kafejnīcas „Bitīte” ēkas. Kreisajā pusē 
starp alejas jauno kociņu stumbriem var 
saskatīt Ganību ielas aizsākumu, bet aiz tā 
– klaju lauku, kur reiz stāvējušas dzirnavas, – 
tagad Dzirnavu laukumu.

2. attēls rāda šo pašu ielas posmu 30–35 
gadus vēlāk, Latvijas pirmās brīvvalsts laikā. 
Labajā pusē jau pazīstamā namu rinda ar 
izkārtnēm, reklāmām, piemēram, skārda 
kliņģeri pie beķerejas durvīm. Pāri daksti-
ņu jumtiem slejas telefona un telegrāfa, kā 
arī elektropārvades līniju stabi ar kāpšļiem, 
stiepjas vadi. Kuldīgas iela nu vakaros ir 
apgaismota. Kā redzams, tikko nolijis ražens 
lietus, un glaunais automobilis, dodamies 
Gāliņciema virzienā, sacēlis īstus fontānus – 
veclaiku bruģi, kas dūšīgi turējies zem rāmi 
klidzinošo zirgu pakaviem un ratu riteņiem, 
vietām izļodzījuši daudz ātrāk braucošie vieg-
lie autiņi, autobusi un motocikli. Laikam tieši 
par šo Kuldīgas ielas „ieplaku” „Ventas Balss” 
pagājušā gadsimta 30. gados rakstīja: ”pēc 
lietus un vispāri slapjā laikā autosatiksme ir 
stipri apgrūtināta, bet kājāmgājējiem pilsēt-
niekiem jāmūk pa gabalu, lai netiktu aplieti 
no galvas līdz kājām...”.

3. attēlā mēs, uz vietas stāvot, esam pār-
ceļojuši laikā apmēram 20 gadus uz priekšu. 
Piecdesmito gadu sākums... Tas ir visai īpat-
nējs laiks, kad pilsēta gandrīz pilnībā sagla-
bājusi savas seno laiku aprises, taču tajā 

ienācis cits – svešs, no austrumiem ielau-
zies saturs, jo kopš otrreizējās padomju oku-
pācijas pagājuši 5–7 gadi. Kādreizējā pajū-
gu stāvvietā nu redzamas krievu okupācijas 
karaspēka automašīnas un pāris autobusi ar 
krāsota finiera un skārda kulbām. Raksturīga 
attiecīgā laika pazīme – dekoratīvā balsināta 
ģipša „lielvāze” ar vasaras puķēm; jāpiezī-
mē, ka līdzīgas vāzes pilsētvidē parādījās jau 
īsi pirms II Pasaules kara, bet 50. gados tās, 
kombinācijā ar standartizētām PSRS ražotām 
ģipša skulptūrām, pārpludināja visas Latvijas 
pilsētas, toskait Ventspili.

Ir vispārzināms, ka ieradums dzīvo daudz 
ilgāk par cilvēku, un tas attiecināms arī uz šo 
mazo Kuldīgas ielas gabaliņu. Pirms 100 un 
vairāk gadiem ielas platajā daļā pie iebrau-
camās vietas un citiem „iestādījumiem” gluži 
dabiski radās pajūgu stāvvieta, kas turpināja 
darboties arī 20. un 30. gados. Piecdesmito 
gadu sākumā pilsētas varas iestādes tur novie-
toja autobusu pieturu un taksometru stāvvie-
tu. 70. gados pēdējo pārcēla uz Dinamo (tagad 
Andreja) ielu, bet autobusu pietura (Pārventas 
virzienā) joprojām atrodas turpat, kur pirms 
simt un vairāk gadiem mīņājās zirgi... 

1.

2.

3.
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A U N S
Darbā vari parādīt savu radošo garu un nākt klajā ar ide-
jām. Tavas ieceres gūs augstu novērtējumu. Īstajā brīdī 

līdzās būs arī draugi un domubiedri. Ir iespējas pavairot ienākumus, 
esi modrs un nepalaid garām izdevību. Diezgan svarīga būs arī attie-
cību tēma – jāgādā par saticību.

V Ē R S I S
Darba dienas ritēs nemierīgi, tu trauksies bez apstājas, 
mainīsies pienākumi un uzdevumi. Enerģijas netrūks, 

un par iedvesmu arī nebūs jāsūdzas. Labs laiks dažādiem saimniecī-
bas darbiem mājās. Brīvdienās ieplāno to, kas svarīgs, iesaisti ģime-
ni un palutini savējos ar gardām pusdienām.

D V Ī Ņ I
Ražīgs laiks. Dotas iespējas sakārtot un atrisināt jautā-
jumus, kas iepriekš sagādājuši rūpes. Paplašini darbību, 

meklē jaunas peļņas iespējas – veiksme būs tava pavadone. Tikai 
esi precīzs, lai darbā nerodas kādas kļūmes. Brīvdienās vislabākā 
atpūta būs, apmeklējot kādu kultūras pasākumu.

V Ē Z I S
Darbā pavadīs veiksme, izdosies realizēt ieceres un izvei-
dot noderīgus kontaktus. Taču straujajā dienu ritumā 

atceries arī, ka mazliet jāatpūšas. Sargies no pārslodzes un atvēli 
laiku sev. Brīvdienās vari doties iepirkšanās tūrē un iegādāties saim-
niecībā nepieciešamas lietas ilgākam laikam.

L A U V A
Dienu ritums un veiksme lielā mērā atkarīga no garastā-
vokļa, tāpēc turies tālāk no nīgriem ļautiņiem. Šajā perio-

dā prāts vairāk būs nodarbinās ar sirdslietu, nevis lietišķiem jautā-
jumiem. Dalies savās pārdomās ar mīļoto cilvēku, atklāta saruna 
daudz ko saliks pa plauktiņiem.

 
J A U N A V A
Veiksmīgs laiks pārkārtojumiem un uzlabojumiem mājās, 
ģimenes pasākumiem un radu būšanām. Brīvdienās vari 

sarīkot savējiem kopīgas pusdienas. Labs laiks mācībām un jaunu 
zināšanu apguvei – tās vēlāk noderēs darbā. Pieņemot lēmumus, 
ieklausies intuīcijā.

S V A R I
No sirds rūpēsies par radiniekiem un gribēsi palīdzēt atri-
sināt dažādus jautājumus. Visu ar mēru! Kāds no tuvinie-

kiem to var uzskatīt par iejaukšanos viņa privātajā dzīvē. Brīvdienās 
maza bohēma iedvesmos un sniegs pozitīvas emocijas. Prieku 
sagādās arī kopā būšana ar mīļoto cilvēku.

S K O R P I O N S
Esi apdomīgs finanšu lietās. Neieguldi līdz galam nepārdo-
mātos pasākumos, neaizdod un neaizņemies. Ja gribi iegā-

dāties kādu dārgu pirkumu mājām, izvērtē, vai tas tiešām ir nepie-
ciešams, un pārliecinies, ka nepārmaksā. Brīvdienās iepriecini savu 
otro pusīti ar romantisku pasākumu.

S T R Ē L N I E K S
Cilvēki ieklausīsies tavā viedoklī, un radīsies jauni 
domubiedri. Var pavērties iespējas noslēgt ilgtermiņa 

sadarbības līgumus. Mērķtiecīga un enerģiska rīcība ļaus nopelnīt. 
Brīvdienās neplāno saimniecības darbus, bet mierīgi atpūties, par 
labu nāks pirts procedūras vai vitamīnu kūre.

  
M E Ž Ā Z I S
Analītiska pieeja ir laba lieta, tomēr nevajadzētu visā 
meklēt trūkumus. Turies tālāk no kašķīgiem cilvēkiem, 

kas nepārtraukti čīkst un žēlojas. Tāpat arī nevajadzētu iet par šķīrē-
ju svešos strīdos, it īpaši, ja neviens nelūdz. Profesionālajā jomā pie-
nācis laiks meklēt jaunas iespējas.

Ū D E N S V Ī R S
Nesāc pārkārtojumus mājās bez pārējo ziņas, un komunā-
lo jautājumu risināšanu atliec uz vēlāku laiku. Vari iesaistī-

ties jaunos projektos, tie nesīs peļņu. Taču naudas lietas jātur kārtī-
bā – pārbaudi kontu un savlaicīgi veic maksājumus, finansēs iespē-
jamas nelielas jukas.

Z I V I S
Svarīgi darba jautājumi, no situācijas šajā jomā lielā 
mērā atkarīgs garastāvoklis un emocijas. Nesatraucies 

par sīkumiem un uztver visu vieglāk. Pārāk daudz pienākumu gan 
neuzņemies, tad spriedze palielināsies. Brīvdienās vislabākā atpūta 
būs kultūras pasākumā vai draugu ballītē.
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Anekdotes

MEDIJU ZIŅA. Ventspils mērs Aivars Lembergs pirms tā saucamās “Oligarhu lietas” vētīšanas parlamentārās izmeklēša-
nas komisijā paziņojis, ka centīšoties “paveikt neiespējamo” un vienlaikus atrasties gan tā dēvētās Lemberga krimi-
nāllietas izskatīšanā Rīgas apgabaltiesā, gan parlamentārās izmeklēšanas komisijas sēdē. “Es centīšos būt abās vietās 
vienlaikus. Ja man jautā, es citādi nedrīkstu atbildēt, jo, neierodoties vienā vai otrā vietā, es pārkāpju likumu. Tāpēc būs 
divi Lembergi, un personas kods nemainīgs,” ironizēja Lembergs.

Dīvaini, ka tik talantīgs fokusu meistars saskatījis šķērsli tādā sīkumā kā vienlaicīga dalība divās dažādās vietās. Ja reiz 
Lemberga kungam jau gadiem ilgi izdodas vienlaicīgi atrasties un neatrasties domes priekšsēža krēslā, bet tiesībsargā-
jošās institūcijas un atbildīgā ministrija tur nekādu pārkāpumu nesaskata,  tad kāpēc gan viņš nevarētu vienlaikus būt 
un nebūt kā Saeimā, tā tiesā? 
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Skolas priekšā uz soliņa sēž pavisam 
saskumis puisēns. Garām iet skolo-
tājs un jautā: 
- Kas noticis? 
- Apsēdieties, skolotāj, es visu 
izstāstīšu! 
Skolotājs apsēžas viņam blakus uz 
soliņa, un puisēns saka: 
- Redziet, es pārāk vēlu secinā-
ju, ka šis soliņš ir svaigi krāsots...

Jautājums Valsts ieņēmumu dienes-
tam: 
- Vai, aizpildot nodokļu deklarā-
ciju, ailē “Apgādājamie” drīkst 
rakstīt “Valdības locekļi”?

Prokurors vaicā lieciniekam: 
- Vai jūs zināt, kas jums būs par 
nepatiesu liecības sniegšanu? 
- Nu, it kā jau desmit tūkstošus 
apsolīja!

– Tu esi dzēris? 
– Nē, vienkārši ļoti noguris. 
– Ko tad tādu darīji? 
– Neko, vienkārši visu nakti dzērām.

Aptiekārs jautā apmeklētājam: 
“Nu, kā, vai ārstnieciskās dūņas, 
ko jūs iegādājāties, palīdzēja uzlabot 
jūsu sievas izskatu? 
– “Tikai pirmās divas dienas.  
Pēc tam tās nokrita.”

Padomju laiki, Olimpiskās spēles, 
boksa finālā jātiekas ASV un PSRS 
sportistiem, bet padomju bokseris 
kaut kur noklīdis, izlasē panika. 
Beigās atrod tuvējā ciema kalēju 
un saka: “Klau, nostāvi kaut vienu 
raundu, mēs tev jaunu dzīvokli 
nopirksim!” 
“Nav jautājums,” saka kalējs, iziet 
ringā, ASV bokseris viņu dauza, 
dauza, kalējs stāv. 
Pēc raunda izlases treneris saka, 
“Klau, vēl vienu raundu nostāvi, 
mēs tev galošas jaunas nopirksim.” 
“Par galošām es trīs raundus nostā-
vēšu!”, atbild kalējs un nostāv visus 

trīs raundus. 
Treneris saka: “Nu davai, vēl vienu 
raundu nostāvi, jaunu traktoru dabū-
si!”. 
Uz ko traktorists: 
“Ai nē, veči, piegriezās man viss, 
tūlīt es viņam vilkšu pa mūli!”

Sarunājas divas draudzenes: 
– Kā es tevi apskaužu! 
Tavs puisis pret tevi ir tik 
uzmanīgs, laipns, vienmēr tevi 
uzklausa, dāvina dārgas dāvanas. 
Es tikai nesaprotu vienu – kāpēc tu 
ar viņu neprecies? 
– Tāpēc, ka gribu, lai arī nākot-
nē tas viss turpinātos.

Sinoptiķi nekļūdās. Viņi vienkār-
ši bieži vien sajauc laiku un vietu.

– Dakter, ko man darīt? 
Es pastāvīgi ar sevi sarunājos. 
– Traucējat sievai un tuviniekiem? 
– Nē, es dzīvoju viens.  
– Tad runājiet uz veselību. 
– Bet dakter, ja jūs zinātu, 
cik es esmu apnicīgs!

– Ābram, vai tu tici aizkapa dzīvei? 
– Nu, ko jūs! Kāpēc jautājat? 
– Redzi, vakar, kad tu biji atprasījies 
no darba uz sava vectētiņa bērēm,  
viņš bija atnācis un par 
tevi apjautājās.

Vīrs pasūtījis pie drēbnieka bikses. 
Pirmā uzlaikošana bijusi pirms 
mēneša, otrā – vēl pēc mēneša, bet 
bikses gatavas pēc pusgada.  
– Iedomājies tikai, – sašutis vīrs, –  
visaugstākajam pietika ar sešām 
dienām, lai radītu pasauli, bet tu 
šuvi bikses pusi gada! 
– Godātais, – atbild skroderis, – jūs 
paraugieties uz šīm biksēm un 
paraugieties uz šo pasauli…

Māte meitai saka: 
– Ņem no manis piemēru, meitiņ: 
es jau divdesmit gadu esmu pre-

cējusies, bet visu laiku mīlu vienu 
vīrieti.  
Meita: 
– Varu iedomāties, kāds būs skan-
dāls, kad tēvs to uzzinās…

Ceļš uz vīrieša sirdi iet caur viņa 
vēderu… 
Esmu jau tuvu. Sēžu viņam jau  
aknās…

Krūmiņš tiek apsūdzēts mersede-
sa zādzībā, bet pēc ilgas tiesāšanās 
tiesa viņu attaisno. 
Tās pašas dienas vakarā Krūmiņš 
ierodas pie tiesneša un lūdz,  
lai tiek apcietināts nelietīgais advo-
kāts, kas viņu aizstāvēja. 
– Kādēļ? Viņš taču panāca jūsu 
attaisnošanu. Par ko gan lai es viņu 
arestēju? 
– Jūsu Godība, man nebija naudas, 
lai samaksātu par viņa pakal-
pojumiem, tādēļ viņš kā kom-
pensāciju paņēma manu mašī-
nu, ko es biju nozadzis.

Vīrs pārnāk no darba un saka: 
– Mīlulīt, tagad mēs dzīvosim dārgā 
dzīvoklī, kā tev vienmēr gribējies! 
Sieva:  
– Ai, dārgais, cik es esmu priecīga! 
Mēs pērkam jaunu dzīvokli? 
Vīrs: 
– Nē, mums īres maksu 
paaugstināja.

Sludinājums: 
Meklēju dzīves biedri, kura māk tīrīt 
zivis, rakt tārpus, un kurai ir motor-
laiva. 
Laivas fotogrāfija obligāti.

Tiesnesis apsūdzētajam: 
– Tātad jūs apgalvojat, ka cietušajam 
iesitāt tikai ar pelnu trauku? 
– Tieši tā.  
– Bet kur jūs uz ielas ņēmāt pelnu 
trauku? 
– Bija iecementēts tur, pie 
autobusu pieturas…



ОВЕН
На работе можете продемонстрировать свой творческий потен-
циал и выступать с предложениями. Ваши идеи получат высокую 
оценку. В нужный момент рядом окажутся друзья и единомыш-

ленники. Есть вероятность, что вы сможете увеличить доход, не упустите 
хорошую возможность. Достаточно важной будет и тема отношений, нужно 
заботиться о взаимопонимании. 

ТЕЛЕЦ
Рабочие дни будут проходить напряженно, вы станете трудить-
ся без остановки, изменятся обязанности и поставленные перед 

вами задачи. Энергии будет достаточно и на отсутствие вдохновения жало-
ваться не придется. Удачное время для выполнения хозяйственных работ 
дома. В выходные запланируйте справиться с наиболее важными делами, 
привлеките семью, а также побалуйте своих любимых вкусным обедом. 

БЛИЗНЕЦЫ
Плодотворное время. Представится возможность уладить те 
вопросы, которые ранее вызывали беспокойство. Расширьте 

свою деятельность, ищите возможность заработать – вам будет сопутство-
вать удача. Только будьте аккуратны, чтобы на работе не возникло путани-
цы. В выходные лучшим отдыхом для вас станет посещение какого-либо 
культурного мероприятия. 

РАК
На работе вас ожидает удачный период, вы сможете реализовать 
планы и установить полезные контакты. Однако в стремитель-

ном темпе будней не забудьте о необходимости дать себе отдых. Берегитесь 
перенапряжения, уделите время себе. В выходные можете отправляться за 
покупками и приобретать впрок необходимые в хозяйстве вещи. 

ЛЕВ
В это время для вас многое в жизни будет зависеть от настро-
ения, поэтому держитесь подальше от вечно недовольных. В 

этот период вас будут больше занимать вопросы взаимоотношений, чем 
решение деловых задач. Делитесь своими размышлениями с любимым 
человеком, откровенный разговор многое позволит разложить по полочкам. 

ДЕВА
Удачное время для перестановки и усовершенствования дома, 
семейных мероприятий и похода в гости. В выходные можете 
устроить званый обед. Хороший период для учебы и освоения 

знаний – позднее они пригодятся в работе. Принимая решения, прислу-
шайтесь к интуиции. 

ВЕСЫ
Вы будете с радостью заботиться о родственниках, вам захочет-
ся помочь им в решении различных вопросов. Но всего в меру! 
Кто-то из родственников вашу заботу может принять за вме-

шательство в личное пространство. В выходные позвольте себе немного 
богемной жизни – это даст вам позитивный заряд. Радость вам доставит и 
время, проведенное вместе с любимым человеком. 

СКОРПИОН
Будьте рассудительны в том, что касается финансовых вопро-
сов. Не вкладывайте средства в непродуманные мероприятия, не 
давайте в долг и не занимайте. Если вы хотите приобрести что-то 

дорогостоящее для дома, оцените, действительно ли эта вещь вам необ-
ходима, и убедитесь, что не переплачиваете. В выходные порадуйте свою 
половинку романтичным мероприятием. 

СТРЕЛЕЦ
Люди будут прислушиваться к вашему мнению, появятся едино-
мышленники. Может возникнуть возможность заключить новые 

долгосрочные договоры. Целеустремленные и энергичные действия позво-
лят вам заработать. В выходные не планируйте хозяйственных работ, а спо-
койно отдохните, на пользу пойдут банные процедуры или курс витаминов. 

  
КОЗЕРОГ
Аналитический подход – хорошая вещь, и все же не стоит во 
всем искать недостатки. Держитесь подальше от скандалистов, 

которые непрерывно ноют и жалуются. Не стоит и становиться третейским 
судьей в чужих спорах, особенно, если вас об этом никто не просит. В про-
фессиональной сфере пришло время искать новые возможности. 

ВОДОЛЕЙ
Не начинайте перестановку в доме, если ваши домашние не 
дали своего согласия, а решение коммунальных вопросов отло-

жите на более позднее время. Можете принимать участие в новых проек-
тах, они принесут прибыль. Однако финансовые дела держите в порядке 
– проверьте счет и своевременно оплачивайте счета, в финансовых вопро-
сах возможна небольшая путаница. 

РЫБЫ
Для вас важна рабочая сфера, от ситуации в этой области в 
большой степени будет зависеть ваше настроение и эмоции. 

Не беспокойтесь по пустякам, воспринимайте все с легкостью. Не бери-
те на себя слишком много обязанностей, иначе напряжение усилится. В 
выходные лучшим отдыхом для вас станет посещение культурного меро-
приятия или дружеская вечеринка.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 

НОВОСТИ ПРЕССЫ. Перед рассмотрением так называемого «дела олигархов» в парламентской следственной 
комиссии мэр Вентспилса Айварс Лембергс заявил, что постарается «совершить невозможное» – одновременно 
находиться как на рассмотрении так называемого уголовного дела Лембергса в Рижском окружном суде, так и 
на заседании парламентской следственной комиссии. «Я постараюсь быть в двух местах одновременно. Если 
у меня спросят, я по-другому не могу отвечать, поскольку, не явившись в одно или другое место, я нарушаю 
закон. Поэтому будет два Лембергса, и персональный код будет один и тот же», – иронизировал Лембергс. 

Удивительно, что этот талантливый фокусник усмотрел препятствие в такой мелочи, как одновременное 
присутствие в двух разных местах. Если уж господину Лембергсу годами удается одновременно находиться и 
не находиться в кресле председателя думы, а правоохранительные институции и ответственное министерство 
никакого нарушения в этом не видят, то почему бы ему одновременно не побывать как в Сейме, так и в суде?

Ри
су

но
к:

 Z
em
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s

Начиная со следующего года в 
титрах к любому фильму в обя-
зательном порядке будет указы-
ваться: «При съемках фильма ни 
к одному актеру не домогались».

В семье бюрократов отец не смог 
собрать нужный пакет докумен-
тов, чтобы поставить сына в угол.

Жена учит собаку стоять на задних 
лапах, муж говорит: 
- Дорогая, всё равно ничего не 
получится. 
- Ничего, ты внача-
ле тоже сопротивлялся!

- Сёма, ну почему ты никогда не 
слушаешь то, что я тебе говорю?! 
Тебе всегда слышится только то, 
что ты хочешь услышать! 
- Да, конечно, дорогая, я буду пиво.

-Пап, я хочу жениться. 
-Сначала извинись. 
-За что? 
-Извинись. 
-Но за что? Что я сделал? 
-Извинись. 
-Зачем? 
-Извинись. 
-Пожалуйста, скажи хотя бы при-
чину? 
-Извинись. 
-Хорошо, пап. Извини меня! 
-Вот теперь ты готов. Когда ты 
научишься извиняться без всякой 
причины, ты можешь жениться!
 
Всякий раз, когда заводят уго-
ловное дело на очередно-
го чиновника, удивляюсь — как 
же надо воровать, чтобы даже 
свои решили, что ты оборзел?!

Адвокат, славящийся умени-
ем любое дело затянуть до бес-
конечности, взялся вести одно 
почти безнадежное дело. – Как 
вы считаете, – спpосил кли-
ент, – я пpоигpаю пpоцесс? – 
Вы нет, – завеpил его адвокат, 
– но ваш внук, несомненно.

Мужика арестовали по обвинению 
в продаже самогона. 

Его адвокат, обращаясь к суду при-
сяжных: 
- Господа, ну вы сами посмотрите 
внимательно на моего подзащит-
ного. 
Если бы у него был самогон, разве 
бы он его кому-нибудь продал? 
Обвиняемый был оправдан.

Для приготовления коктейля «Три 
поросёнка» купите ящик водки 
и пригласите троих друзей.

Судебный процесс по делу о хище-
нии казенных двух миллионов 
франков.  
Начинается заседание — подсуди-
мый сидит один, без адвоката.  
Судья:  
— Подсудимый, вы почему без 
адвоката? Вы что, сами себя защи-
щать будете?  
— Ваша честь, как только мой 
адвокат убедился, что это не я 
присвоил эти два миллиона...

Васину тёщу сбил метео-
рит. Это был первый случай, 
когда падающая звезда лично 
исполнила чьё-то желание.
 
- А моя теща курить бросила. 
- Это почему же? 
- Да я перестал давать ей 
деньги на сигареты, так как 
понял, что капля никотина не 
может убить такую кобылу!

И крикнул богатырь могучий: 
- Выходи, чудище поганое! 
И ответило чудище поганое: 
-Извините, мне только через 
две остановки выходить...

Настоящий мужчина – это муж-
чина, который точно помнит день 
рождения женщины и никогда не 
знает, сколько ей лет. Мужчина, 
который никогда не помнит дня 
рождения женщины, но точно 
знает, сколько ей лет – это ее муж.

В суде в маленьком южноамери-
канском городке прокурор вызывает 
своего первого свидетеля – старень-
кую бабушку. Он начинает допрос:  

- Миссис Джонс, вы меня знаете?  
- Ну конечно я знаю вас, мистер 
Вильямс. Я знала вас еще малень-
ким  
мальчиком и, честно говоря, вы 
меня весьма разочаровываете. Вы 
лжете,  
изменяете своей жене, манипули-
руете людьми и говорите гадости 
за их  
спинами. Вы думаете, что боль-
шой человек, потому что у вас не 
хватает  
мозгов, чтобы понять, что вы – 
всего лишь мелкий бюрократ.  
Прокурор был шокирован. Не зная, 
что делать дальше, он указал в 
другой  
конец комнаты и спросил:  
- Миссис Джонс, знаете ли вы 
адвоката?  
- Ну конечно я знаю. Я знаю мисте-
ра Брэдли тоже с его младых ног-
тей.  
Он ленивый, нетерпимый и у него 
проблемы с алкоголем. Он не 
может построить  
нормальные отношения ни с кем, а 
его адвокатская контора – одна из  
худших в нашем штате. Не говоря 
уже о том, что он изменял своей 
жене  
с тремя разными женщинами. 
Кстати, одна из них – ваша жена. 
Да, я знаю  
его.  
Адвокат стоял, ни жив, ни мертв.  
Судья попросил обоих юристов 
подойти к нему и очень тихим голо-
сом сказал:  
- Если кто-нибудь из вас, идиотов, 
спросит ее знает ли она меня, я  
отправлю вас обоих на 
электрический стул.

Молодой адвокат выступал в суде 
по делу одного фермера, предъя-
вившего иск железнодорожной ком-
пании за то, что принадлежащий 
ей поезд раздавил его двадцать 
четыре свиньи. Стараясь произве-
сти впечатление на присяжных раз-
мером нанесенного ущерба, адво-
кат заявил: 
- Двадцать четыре свиньи, госпо-
да! В два раза больше, чем вас!

АНЕКДОТЫ
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Вейониса просят отменить 
налог на единственное жилье 
Авторы инициативы «За отмену налога на 
недвижимую собственность для единствен-
ной недвижимости» обратились к президен-
ту страны Раймонду Вейонису с просьбой 
призвать Сейм повторно рассмотреть вопрос 
об отмене налога на недвижимую собствен-
ность для единственного жилья. Авторы под-
черкивают, что жителям все труднее оплачи-
вать этот налог, так как процентные ставки 
слишком высоки. Ранее просьба отменить 
налог на единственное жилье в правитель-
стве была отклонена. 

Образование с шести лет 
введут позже 
Образование с шести лет планируется вве-
сти на год позднее – с 2019/2020 учебного 
года, заявил ответственный министр Карлис 
Шадурскис. По словам министра, учебные 
материалы разрабатываются с учетом воз-
раста детей. Это значит, что в большей сте-
пени их ожидают только формальные изме-
нения, поскольку последний год детского 
сада будет, по сути, переименован в первый 
класс школы.

Сейму доверяют лишь  
14% жителей
Парламенту в Латвии доверяют всего 14,1% 
жителей, а правительству – 17,1%, свиде-
тельствует опрос агентства SKDS. Сейму 
совершенно не доверяют 29,2%, а прави-
тельству – 28,6%. 

В Курземе существенно 
возросло число туристов
За девять месяцев этого года в Курземском 
регионе было обслужено более 2 млн тури-
стов, и по сравнению с прошлым годом их 
число выросло на 200 000. Характерный для 
Курземе турист – житель Латвии, который с 
каждым годом становится все более требо-
вательным, интеллигентным и за посещение 
Курземе готов платить больше. 

Детские сады будут открыты 
круглый год
До сих пор детские сады в Талсинском крае 
летом в течение одного месяца были закры-
ты, поэтому многим родителям приходилось 
думать, где в это время оставить ребенка. 
Половина из опрошенных в самоуправлении 
400 семей выразили неудовольствие этим 
фактом, поэтому решено, что впредь детские 
сады в Сабиле, Валдемарпилсе, Стенде и 
Вандзене будут работать круглый год. 

Нужно думать о людях старше 
50 лет
Очень существенно, чтобы рынок труда не 
лишался людей старше 50 лет, подчеркивает 
Латвийская конфедерация работодателей. 
Очень важно использовать программы обра-
зования в течение всей жизни, которые пре-
доставляют все возможности для занятости 
людей предпенсионного возраста, за счет 
повышения их квалификации или обеспече-
ния им возможности освоить другие навыки, 
переориентироваться на работу в какой-ли-
бо другой отрасли. 

Наконец подан строительный 
проект Музея оккупации 
ГАО «Valsts nekustamie īpašumi» подало в 
Министерство окружающей среды и реги-
онального развития строительный проект 
Латвийского Музея оккупации «Nākotnes 
nams». Начать реализацию проекта пла-
нируется в 2018 году. Ранее министерство 
высказало упреки в связи с задержкой пода-
чи строительного проекта, что должно было 
произойти еще в октябре. 

Выдвинуты кандидаты на титул 
«Человек Европы в Латвии»
Началось голосование за претендентов на 
титул «Человек Европы в Латвии», среди 
которых: скелетонист Мартин Дукурс, тен-
нисистка Алена Остапенко, председатель 
Конституционного суда Инета Зиемеле, руко-
водитель «TechHub Riga» Андрис Берзиньш, 
депутат ЕП Артис Пабрикс, ассоциированный 
профессор ЛУ Иварс Иябс, председатель 
Цесисской краевой думы Янис Розенбергс, 
импровизатор Янис Скутелис, режис-
сер и драматург Криста Буране, редактор 
Балтийского центра исследовательской жур-
налистики «Re: Baltica» Санита Емберга. За 
кандидатов можно проголосовать по адре-
су: http://ejuz.lv/eiropascilveks, – или присы-
лать имя кандидата и краткое обоснование 
на электронную почту info@eiropaskustiba.lv. 

В ЛАТВИИ

полиции он вышел на пенсию в звании пол-
ковника-лейтенанта. Последней его занима-
емой должностью стала должность замна-
чальника Управления полиции Вентспилса 
и Вентспилсского района. Ушел с силь-
но подорванным здоровьем, которого, по 
словам медиков, ему могло бы хватить на 
несколько месяцев, ну, может быть, год раз-
меренной жизни. 

С ПОДЛОДКИ – В ЛОДКУ РЫБАЦКУЮ 
Организм отреагировал не только на 

стресс, переутомление и ночи, проведен-
ные в засадах. Нередко напоминала о себе 
и привычка со времен службы на флоте 
все печали и награды обмывать алкого-
лем, вместо закуски затягиваясь сигаретой. 
Оскар не питал иллюзий. Через знакомых 
нашел хирурга, который вырезал испещрен-
ный метастазами рака желудок, вместо него 
сформировав из внутренних органов другой. 
После операции прошло уже двенадцать 
лет, Оскар снят с онкологического учета и 
в бывшем рыбацком поселке в Сталдзене, 
который сейчас находится на территории 
города, пенсионер проводит свои дни, с утра 
до вечера наполненные работой. Он успе-
вает также выполнять обязанности коор-
динатора учебной работы в учебном цен-

В чем смысл жизни твоей?

Гидроакустик на подлодке Оскарс Пукис.
Во время отпуска вместе с матерью Анной,  
1964 год.

тре «Liepa», где на курсах можно обучиться 
более чем десяти различным востребован-
ным в городе и деревне ремеслам. Ради 
удовольствия Оскар выходит в море, чтобы 
на обеденном столе в семье всегда была 
свежая рыба. Жена Ириса умеет пригото-
вить ее различными способами, чтобы поба-
ловать не только членов семьи, но и пригла-
шенных в гости друзей, которых у них много. 

КОСТЛЯВАЯ ПУСТЬ ПОДОЖДЕТ
Работа в системе внутренних дел – вторая 

тема, которую Оскар может преподнести как 
приключения Шерлока Холмса. 

«Иногда сам удивляюсь, что память сохра-
нила не только портреты преступников и 
особые приметы, но и криминальный почерк 
с его мелкими деталями. В памяти остались 
рассказы пострадавших и лица зверски уби-
тых людей. Независимо от моего желания, 
все это сохранилось в папках памяти, кото-
рые зовутся опытом, и теперь отправлено 
на хранение в сейф жизненных ценностей и 
заблуждений», – кажется, Оскар несколько 
смущен собственными философскими обоб-
щениями и добавляет, что они приходят на 
ум по окончании работы в полиции и когда 
уже одной ногой готовишься переступить 
порог вечности.

«Работа в полиции не настраивает на сан-
тименты, как защитная реакция на то, с чем 
приходится сталкиваться, зачастую появ-

ляется цинизм. Во всяком случае, внешне. 
Но когда остаешься один на один с безжа-
лостной болезнью, больше нет необходи-
мости за фразами прятаться от себя само-
го. Выражаясь поэтическим языком, каж-
дый должен ответить себе на вопрос: в чем 
смысл жизни моей?» – Оскар хитро улыба-
ется, что костлявая дала ему возможность 
на этот вопрос пока не давать однозначно-
го ответа.

СТОИТ ЛИ И ВОЗМОЖНО ЛИ?
«Бывают тяжелые дни, когда я задумы-

ваюсь о судьбе своих родителей. Не пото-
му, что я готовлюсь встретиться с ними на 
том свете. Я – продукт атеистской совет-
ской системы и не особенно верю в загроб-
ную жизнь. Им пришлось жить в военное 
время, что сейчас переживают миллионы 
людей на земле. Нет никаких гарантий, что 
в таких условиях однажды не окажемся и мы 
сами. И тогда возникает вопрос: стоит ли и 
возможно ли перед лицом насильственной 
смерти сохранять само собой разумеющие-
ся в мирной жизни человечность, сострада-
ние и желание помочь? Мне не было сужде-
но встретить своего отца и спросить у него, с 
какими мыслями он прожил бы свою жизнь, 
если бы тогда отказался помочь евреям. 
Если бы в подобной ситуации, а не в анкете 
в мирное время, об этом спросили у меня, я 
не знаю, что ответил бы. Я на самом деле 
не знаю, иногда кажется, что мировое зло 
победить невозможно. Но когда слушаешь 
по радио или телевидению, как много денег 
люди жертвуют, чтобы спасти жизнь тяжело 
больных людей, то появляется вера, что, по 
крайней мере, некоторые из нас все же гото-
вы протянуть руку помощи тем, кто оказал-
ся перед лицом смерти, даже если самим 
за это грозит неминуемая гибель. Ведь у 
такого поступка фактически нет альтернати-
вы, иначе это трусость и подлость», – Оскар 
словно смущен некоторой высокопарностью 
своих рассуждений и спешит распрощаться, 
ссылаясь на то, что пообещал соседу помочь 
своим трактором вытащить на берег рыбац-
кую лодку. Что нужно, то нужно. Не в первый 
раз. Как отказать хорошему человеку? 

Появляется вера, что, по крайней мере, некоторые из нас все же 
готовы протянуть руку помощи тем, кто оказался перед лицом 
смерти, даже если самим за это грозит неминуемая гибель.
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В ожидании 
Рождества!
Именно так – в предвкушении Рождества 
в выходные в Вентспилсе можно будет 
вовсю наслаждаться предрождествен-
ской атмосферой и событиями как в кругу 
семьи, так и вместе с друзьями! Что 
может быть прекраснее, не правда ли? 

ЗАСВЕРКАЮТ 
РОЖДЕСТВЕНСКИЕ 
УКРАШЕНИЯ

Без сомнения, главным событием ста-
нет зажжение вентспилсской главной рож-
дественской ели. По традиции, на Ратушной 
площади соберется огромное количество 
вентспилчан, чтобы собственными глазами 
увидеть, как засияет огнями главная город-
ская елка и какой она будет в этом году. 
Мероприятие начнется в субботу, 2 дека-
бря, в 17:00. Праздничное настроение помо-
гут создать герои любимых детских муль-
тиков – смурфики, попугаи из «Рио», Микки 
и Минни, остроумный олень Рудольф, а о 
музыкальном сопровождении позаботится 
поп-группа «Юрас акментини». Учитывая то, 
что в выходные обещают более холодную и 
сырую погоду, во время мероприятия каждый 
из участников сможет бесплатно согреться 
чашечкой теплого чая и приобрести рожде-
ственские пипаркукас. 

Вечер после зажжения главной елки ста-
нет прекрасной возможностью совершить 
прогулку по улицам города, ведь, как обеща-
ет самоуправление, с этого момента в горо-
де будут зажжены все остальные украшения, 
которых, по традиции, очень много – в пар-
ках и скверах, на осветительных столбах, на 
разводном мосте и в других местах. 

В воскресенье рождественские елочки 
зажгут в обоих детских городках: храбрым 
северным оленям будет дано ответственное 
задание – зажечь яркие лампочки на елоч-
ках. В Детском городке начало в 12:00, а в 
детском парке «Фантазия» – в 15:00.

В субботу мамам, папам, бабушкам и 
дедушкам советуем брать детишек за руки и 
вести в замок Ливонского ордена, где состо-
ится традиционный День Николая. С 12:00 
до 14:00 в замке ждут всех тех, кому нра-
вится втайне от других подготовить краси-
вые сюрпризы, кто любит яблоки, печен-
ные в замковом очаге, и своими руками 
приготовленные пипаркукас. Возле елочки 
у замка будут рады всем тем, кто усердно 
пишет письма, а вместе с музейными гно-
миками, которые будут помогать изготавли-
вать небольшие праздничные подарки, будут 
радоваться, танцевать и петь гномы из лие-
пайского цирка «Beztemata», танцоры хорео-
графического ансамбля «Конфетти» и певцы 
из «Нотной планеты». 

ПОСМОТРЕТЬ НА ПЕРВУЮ 
ПОЧТОВУЮ МАРКУ 
СВОБОДНОЙ ЛАТВИИ

Здесь же, в замке Ливонского ордена, со 
вторника можно посетить новую интригую-
щую выставку «Рассказы почтовых марок» 
(«Pastmarku stāsti»). Она послужит дополне-
нием к экспозиции «Опасные связи. Почта» 
(«Bīstamie sakari. Pasts»), о которой мы рас-
сказывали в прошлых номерах. Это выстав-
ка для детей, которая будет интересна и 
старшему поколению семьи, поскольку пред-
лагает широкий обзор мира почтовых марок, 
разработана и интерактивная часть. 

Интересен тот факт, что можно увидеть и 
самую почтовую марку свободной Латвии, 
выпущенную в 1918 году. К тому же, ори-
гинал марки представлен в экспозиции 
Вентспилсского музея, посвященной истории 
почты. Интересно, что первую латвийскую 
почтовую марку напечатали на оборотной сто-
роне топографических карт немецкого гене-
рального штаба, поскольку эта бумага была 
очень качественной, а своей хорошей бумаги 
у молодого государства просто не было. 

Любители спорта в воскресенье могут 
отправиться в Ледовый холл, где в 15:00 оче-
редную игру чемпионата Латвии проведет 
ХК «VENTA–2002». Ваша поддержка будет 
просто необходима нашим ребятам, чтобы 
одолеть в борьбе даугавпилсскую команду. 
Важно каждое очко, чтобы отстоять завое-
ванный в прошлом году титул чемпиона! 
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Преодолев значительное рассто-
яние по пути «из Галиньциемса в 
город», мы оказались там, отку-
да много лет назад и начинался 
город, а именно – на перекрестке 
нынешних улиц Юрас и Кулдигас. 

Дорога через город и время V

но затруднено, а горожане-пешеходы вынуж-
дены держаться на приличном расстоянии, 
чтобы не быть облитыми с головы до ног…». 

3-е изображение помогает нам перене-
стись приблизительно на 20 лет вперед. 
Начало пятидесятых годов… Это довольно 
своеобразное время, когда город почти пол-
ностью сохранил свои старинные очертания, 
но в него ворвалось чужое содержание, с 
Востока, так как после вторичной советской 
оккупации прошло 5-7 лет. На бывшей сто-
янке для упряжек теперь виднеются автома-
шины русской оккупационной армии и пара 
автобусов. Характерная примета времени – 
огромная декоративная гипсовая ваза с лет-
ними цветами; нужно добавить, что похожие 
вазы в городской среде появились уже неза-
долго до Второй Мировой войны, а в 50-е 

годы они вкупе со стандартными советски-
ми скульптурами заполонили все латвийские 
города, в том числе и Вентспилс. 

Общеизвестно, что привычка живет доль-
ше, чем ее носитель, что можно отнести и к 
этому маленькому кусочку улицы Кулдигас. 
Более ста лет назад на широкой части улицы 
возле постоялого двора и других «учреж-
дений» естественным образом появилась 
стоянка, которая продолжала действовать 
и в 20–30-е гг. В начале пятидесятых годов 
городские власти разместили там автобус-
ную остановку и стоянку такси. В 70-е годы 
последнюю переместили на улицу Динамо 
(сейчас Андрея), а автобусная остановка (в 
направлении Парвенты) все еще находит-
ся там же, где более ста лет назад ожидали 
своих хозяев лошади… 

К аким он был тогда, мы видим на 
1-м изображении. Этот участок 
улицы Кулдигас интересен тем, 
что он больше похож на площадь, 
чем на улицу – нигде в другом 

месте улица Кулдигас так не простирается 
вширь. Очень хорошо видна разница между 
проезжей частью и мощеной «стоянкой» на 
правой стороне на протяжении ряда сим-
патичных цветных домиков. Очевидно, она 
предусматривалась для лошадей и повозок, 
хозяева которых задерживались на постоя-
лом дворе на углу или заглядывали в каку-
ю-нибудь из лавок за солью, сахаром, крен-
делем или чем-нибудь еще. Кто-то из дере-
венских, возможно, обращался к брадобрею, 
чтобы привести в порядок бороду, или загля-
дывал к сапожнику, чтобы справить новые 
сапоги… 

О том, что фотография, сделанная в сол-
нечный весенний день, открывает перед 
нами старинный пейзаж нашего города, сви-
детельствует то, что в центре изображения 
недостает здания хорошо известного сред-
нему и старшему поколению вентспилчан 
книжного магазина «Gaisma», впоследствии 
– кафе «Bitīte». На левой стороне между 
молодыми деревцами аллеи можно разгля-
деть начало улицы Ганибу, а за ней – чистое 
поле, где когда-то стояла мельница – ныне 
площадь Дзирнаву.

2-е изображение демонстрирует нам тот 
же участок улицы 30-35 годами позже, во 
время Первой Республики. На правой сто-
роне уже знакомый ряд домов с вывесками, 
рекламой, например, оловянные крендели 
возле дверей бакалеи. Над черепичными 
крышами возвышаются телефонные и теле-
графные столбы, а также столбы линии элек-
тропередач, тянутся провода. Теперь улица 
Кулдигас по вечерам освещена. Как мы 
видим, только что прошел сильный дождь, 
и роскошный автомобиль, направляющийся 
в сторону Галиньциемса, поднял настоящие 
фонтаны – старинная брусчатка, которая 
держалась под размеренным стуком лоша-
диных подков и колес повозок, в некоторых 
местах выбита легковыми автомобилями, 
автобусами и мотоциклами, которые ездят 
значительно быстрее. Наверное, именно об 
этой выбоине на улице Кулдигас в 30-е гг. 
минувшего столетия писала газета «Ventas 
Balss»: «после дождя и вообще в сырое 
время года автомобильное сообщение силь-
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Парламентская комиссия по расследованию так называемого «дела олигархов» плани-
рует опросить обвиняемого в тяжелых преступлениях Айвара Лембергса только в нача-
ле следующего года – 4 января, так решили работающие в этой комиссии парламента-
рии. Комиссия хотела опросить его уже раньше, но по стечению обстоятельств это было 
невозможно из-за постоянной занятости А. Лембергса по делам судопроизводства.  

Воз расследования «дела олигархов» движется медленно

В начале, именно в понедельник, 
на заседании комиссии планиро-
валось опросить А. Лембергса, 
однако во время, когда начина-
лось заседание комиссии, на 

которой были опрошены несколько лиц, в 
том числе бывший главный редактор газеты 
«Diena» Гунтис Боярс, председатель правле-
ния «Lattelecom» Юрис Гулбис и другие, начи-
налось очередное заседание суда его самого. 
Следует отметить, что в окружной суд была 
направлена просьба комиссии – перенести 
заседание суда, чтобы А. Лембергс смог уча-
ствовать в заседании комиссии, однако суд 
эту просьбу отклонил. Судебная коллегия 
приняла решение, что нельзя освобождать 
А. Лембергса от участия в упомянутом засе-
дании суда, так как график заседаний суда 
согласован с участниками процесса и из-за их 
занятости и нетрудоспособности уже ранее 
не состоялось много заседаний суда. Это 
кажется несколько странным, когда судебный 
процесс длится так долго – перенос одно-
го заседания ничего существенно не изме-
нил бы.   

Как публично сообщила на заседании 
председатель парламентской комиссии по 

расследованию «дела олигархов» Ингуна 
Судраба, А. Лембергс проинформировал её 
о том, что именно 4 января могло бы быть 
тем числом, когда занятый по дело судопро-
изводства А. Лембергс сможет явиться на 
опрос на заседание комиссии. 

ПЕРИОД ЛЕМБЕРГСА 
В ГАЗЕТЕ “DIENA”

На заседании парламентской комиссии 
по расследованию «дела олигархов» не раз 
звучало имя А. Лембергса. Бывший исполня-
ющий обязанности главного редактора газе-
ты «Diena» Гунтис Боярс указал на период 
активности «трио олигархов» – А. Лембергса, 
Айнара Шлесерса и Андриса Шкеле в связи с 
работой газеты.  

Он указал, что один из поворотов был в 
июле 2010 года после публикации статьи 
«Digitālgeita 2», в которой была дана нели-
цеприятная информация об А. Шлесерсе, 
председателе совета телекоммуникационно-
го предприятия «Lattelecom» Ю. Гулбисе и о 
самом «Lattelecom». Затем начались очень 
большие перемены в самой газете «Diena», 
как и в отношении самой газеты – менее чем 
в течение недели и на саму газету, и на само-

го Ю. Гулбиса подали в суд, в том числе и со 
стороны «Lattelecom».

По его словам, возникло ясное представ-
ление, что в отношении газеты «Diena», в 
газете «хозяйничает Лембергс». Он также 
указал, что в свое время перенятие газеты 
«Diena” было проектом мести Лембергса & 
Co.

ЮДИН НЕ СОГЛАСЕН 
С ПЛАНАМИ СУДРАБЫ

Предложенный руководителем комиссии 
И. Судрабой план опроса, с учетом опыта 
произведенных прошлых опросов, депута-
ту Андрею Юдину не кажется реальным.  
Противник И. Судрабы, который, между про-
чим, единственный детально изучил все 
материалы, особенно те, которые являются 
секретными, и эта информация не доступная 
руководителю комиссии И. Судрабе, особо 
акцентировал вопрос А. Лембергса.  

Говоря об ожидаемом опросе А. Лембергса, 
на который предложено выделить один час, 
А. Юдин сказал: «Согласно имеющейся прак-
тике, когда приглашенному лицу позволяют 
выступать и высказываться без ограничения, 
у меня имеются опасения, что А. Лембергс 
со своим выступлением может не уложить-
ся в отведенное время, а где уж отвечать на 
вопросы депутатов».  

Работая с материалами «дела олигархов», 
А. Юдин приобрёл твердую убежденность: 
предположения о попытках захвата государ-

ства в Латвии подтвердятся. Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией созда-
ло очень объёмное дело, где можно найти 
материалы, которые подтверждают подозре-
ния о преступных деяниях и недвусмыслен-
но злонамеренное использование служебно-
го положения, рассказал А. Юдин. 

«Одновременно, во время парламент-
ского расследования обнаружилось, что не 
все люди, в распоряжении которых была 
важная для расследования информация и 
свидетельства которых могли бы помочь в 
доказательстве преступлений, были иден-
тифицированы и допрошены во время рас-
следования БПБК.  К сожалению, следо-
ватели не использовали все возможности 
получить дополнительные доказательства. 
Захват государства – это не понятие, запи-
санное в Уголовном законе, однако он связан 
с несколькими действиями, которые являют-
ся уголовно наказуемыми и в материалах 
уголовного дела и оперативных дел обна-
руживаются достаточно явные ссылки на 
совершенные преступные деяния», считает 
депутат.  

В настоящие время нормативные акты не 
позволяют публиковать отдельные материа-
лы уголовных дел после прекращения дел, 
однако опубликование некоторых материа-
лов – в интересах общества: «Это дело не 
только связано с событиями шестилетней 
давности – оно связано и с современным 
государственным управлением». 

В этом году мы впервые узнаем о том, какое из латвийских самоуправлений 
его жители считают наиболее дружественным для семей. Целью конкурса, 
организованного Министерством охраны окружающей среды и региональ-
ного развития, является определить, в каком самоуправлении семьям с 
детьми в 2016 году была обеспечена наиболее ощутимая поддержка, а также 
самые разнообразные и доступные услуги для семей с детьми. Вентспилс – 
среди финалистов в группе городов республиканского значения.  

Какой город наиболее дружественный для семей?

 Окончание. Начало на 1 стр.

Новый поворот в деле общества «для оптимизации налогов»

ДЕНЬГИ ПОСТУПАЮТ 
ИЗ ГОСУДАРСТВЕННОГО КОШЕЛЬКА

Систему создания центров подготов-
ки спортсменов высокого класса Кабинет 
министров поддержал еще в 2015 году и 
поручил Министерству образования и науки 
заключить договоры с Вентспилсским и 
Валмиерским самоуправлениями о реали-
зации первого этапа, который должен быть 
завершен 31 декабря этого года. На реа-
лизацию пилотного проекта в Вентспилсе 
Министерство образования и науки выде-
лило 315 000 eвро. Финансирование этой 
программы со стороны Вентспилсского 
самоуправления составило более 80 тысяч 
евро. Как мы видим, деньги на реализацию 
«Программы поддержки спортсменов высо-
кого класса» берутся из бюджетов государ-
ства и самоуправлений, то есть из кармана 
каждого налогоплательщика.

В свою очередь, как следует из годово-
го отчета, Латвийский Олимпийский комитет 
в 2016 году присвоил Олимпийскому центру 
«Вентспилс» всего 21 315 eвро на обеспечение 
обучения и тренировок спортсменов. В каче-
стве поддерживаемых видов спорта упомянуты 

тхэквондо, баскетбол, дзюдо и бокс. Из годово-
го отчета следует, что в рамках региональной 
программы ЛОК было и софинансирование 
на покрытие расходов на коммунальные услу-
ги в олимпийских центрах. Сколько конкрет-
но досталось Вентспилсу, неизвестно, однако 
общая сумма впечатляющая – 139 202 eвро.

НАСКОЛЬКО БЕСКОРЫСТЕН 
ПРЕДСТАВИТЕЛЬ ЛОК?

ЛОК с 10 882 205 долями капитала явля-
ется участником Олимпийского центра 
«Вентспилс». Вентспилсской думе принадле-
жит 12 116 871 долей капитала. Стоимость 
каждой доли – 1 евро, в связи с чем расчет иму-
щественного вклада думы и ЛОК проблем не 
составляет. Другое дело, что у Олимпийского 
центра «Вентспилс» значительные убытки – 
только в 2016 году, согласно публичному отче-
ту ОЦ «Вентспилс», они были действительно 
немалыми – 749 178 eвро. Не зря же с конца 
минувшего столетия, когда Латвийский олим-
пийский комитет начал реализовывать про-
граммы госпоручительства для строительства 
олимпийских центров, на различных уровнях 
напоминалось, что одно дело – эти соору-
жения построить, но самая большая рабо-
та – содержать их. Судя по публичным отче-

там OЦ «Вентспилс», с этим у Вентспилса не 
очень-то складывается. В связи с этим жела-
ние президента ЛОК Алдониса Врублевскиса 
особенно «присматривать» за действиями ОЦ 
«Вентспилс» может показаться вполне понят-
ным. Однако газете «Ventspilnieks.lv» из нео-
фициальных источников стало известно, что, 
возможно, для интереса к Вентспилсскому 
олимпийскому центру, а значит, и к обществу 
«для оптимизации налогов», могут быть осо-
бые основания. А именно, упомянутый госпо-
дин, долгое время получавший постоянный 
доход от этого центра, и это уже, возможно, 
свидетельствует о коррупции, в которой, поми-
мо Врублевскиса из ЛОК, участвовал бывший 
председатель правления Олимпийского центра 
Улдис Бойтманис, возможно, и высшие долж-
ностные лица Вентспилсской городской думы – 
председатель думы и его заместители, посколь-
ку, как известно, без их ведома подобные вещи 
нельзя представить себе. «Ventspilnieks.lv» про-
должит выяснять обстоятельства этого дела в 
одном из последующих номеров.

КАЙМИНЬШ ГОВОРИТ, 
КУЧИНСКИС УЛЫБАЕТСЯ

К основанию нового общества, связан-
ного с Вентспилсом, с трибуны Сейма вни-

мание привлек и депутат Артус Кайминьш. 
Дискутируя о перенесении части финан-
сирования, предусмотренного на спортив-
ные сооружения, из бюджета 2017 года в 
бюджет 2018-го, депутат в эмоциональной 
речи сказал, что в то время, когда министр 
финансов проводит налоговую реформу, 
«в Вентспилсской думе обвиненный в тяж-
ких преступлениях Айварс Лембергс сидит 
вместе с руководителем Латвийского олим-
пийского комитета Врублевскисом и при-
думывает схемы, каким образом не пла-
тить подоходный налог с предприятия». 
Депутат обратился к премьер-министру 
Марису Кучинскису, обещая предоставить 
документы, которые подтверждают сказан-
ное им. «Прочитайте! Пожалуйста, посадите, 
наконец, этого человека! Вы можете что-ни-
будь сделать на благо Латвии? По-моему, 
этот человек – самое большое несчастье 
Латвии! А вы сейчас улыбаетесь… Это же не 
ваши деньги! Мы отвечаем за деньги обще-
ства», – сказал Кайминьш. Излишне гово-
рить, что ни представитель партии «Латвии 
и Вентспилсу» Дана Рейзниеце-Озола, ни 
член «Союза зеленых и крестьян» премьер 
Марис Кучинскис на сказанное депутатом не 
отреагировали… 

И нформацию о предостав-
ленных услугах самоу-
правления подали в нача-
ле лета, в октябре прошло 
голосование среди жите-

лей, а во второй половине ноября кон-
курсное жюри посетило девять самоу-
правлений – финалистов конкурса (три 
в каждой группе), которые были отобра-
ны на основании предоставленных дан-
ных и голосования жителей. 

Победители конкурса будут оглаше-
ны в начале декабря, когда на празд-
ничном мероприятии будет назва-
но самоуправление, которое являет-
ся самым дружественным для семьи, 
а также победители в каждой группе 
самоуправлений и особые номинации, 

например, за вклад в инфраструктуру, 
за материальную поддержку, за наи-
больший прирост числа новорожден-
ных, за самую большую поддержку 
многодетным семьям.  

Финалисты конкурса в группе горо-
дов республиканского значения 
– Даугавпилс, Елгава и Вентспилс; 
в группе центров развития регио-
нального значения – самоуправ-
ления Гулбенского, Сигулдского 
и Тукумского краев; в группе крае-
вых самоуправлений – Бабитское, 
Олайнское и Озолниекское краевые 
самоуправления. 

«Ventspilnieks lv» сравнила услуги, 
предоставленные городами-финали-
стами. 



№. 39 (39)  1 декабря 2017 года В фокусе  /  5

Часть крестьян, возможно, 
нечестно получили 
компенсации 
Не исключено, что часть латгальских 
крестьян государственные компенсации 
за испорченные в результате наводне-
ния поля получили за те площади, с 
которых был собран урожай. Однако 
министр земледелия Янис Дуклавс 
(СЗК) ошибки в порядке выплаты госу-
дарственной поддержки не признает и 
утверждает, что такие случаи мошен-
ничества можно по пальцам пересчи-
тать. В этом случае крестьяне, нечест-
но получившие помощь, оказываются в 
выигрыше, поскольку деньги отбирать у 
них никто не собирается и за мошенни-
чество им ничего не будет. 

Суд запретил в газете 
самоуправления  
публиковать рекламу 
Административный районный суд удов-
летворил иск ООО «Bauskas Dzīve» 
против Иецавской городской думы и 
запретил публиковать рекламу в газе-
те «Iecavas Ziņas», финансируемой 
из средств самоуправления. В поль-
зу «Bauskas Dzīve» с самоуправления 
взыскано 17 800 eвро в качестве возме-
щения убытков. Решение может быть 
обжаловано в суде высшей инстанции. 
Тем временем Европейский суд по пра-
вам человека возбудил дело «ООО 
“Bauskas Dzīve” против Латвии» после 
жалобы издателя региональной газеты 
на действия Латвии, в которой само-
управлениям разрешается издавать 
свои газеты, имитирующие независи-
мую прессу.  

Случай нападения 
несовершеннолетнего  
на представителя власти  
уже не первый 
Против пятнадцатилетнего подрост-
ка, который, будучи в состоянии алко-
гольного опьянения, напал на работни-
ка муниципальной полиции в Рижской 
санаторной школе-интернате, начат 
уголовный процесс за нападение на 
представителя власти. За подобное 
преступление предусмотрено наказа-
ние в виде лишения свободы сроком 
до пяти лет, принудительные работы 
или денежный штраф. Суд Видземского 
предместья применил к нарушителю 
меру пресечения – полицейский надзор. 
Информация в базе данных Судебной 
администрации свидетельствует, что за 
последние десять лет за нападение на 
представителя власти было осуждено 
шестеро несовершеннолетних. 

В прошлом году пять женщин 
погибли от рук супругов 
В прошлом году пять женщин были 
убиты собственными мужьями, а в 70 
случаях партнер нанес женщинам тяж-
кие телесные повреждения. Министр 
благосостояния Янис Рейрс отметил, 
что в Латвии каждая третья женщи-
на пострадала от насилия со сторо-
ны партнера, и этот показатель выше, 
чем в среднем по Европе. Чтобы сокра-
тить число подобных случаев и под-
бодрить пострадавших обращаться за 
помощью, Минблаг в сотрудничестве 
с Госполицией и обществом «Центр 
Марта», а также Министерством юсти-
ции и Латвийской ассоциацией сельских 
семейных врачей реализуют межотрас-
левой проект при финансовой поддерж-
ке Европейского Союза «На шаг ближе: 
единый ответ на случаи насилия в отно-
шении женщин».

В Лиепае мужчина лишился 
кисти руки в результате 
взрыва 
В конце минувшей недели в результате 
произошедшего взрыва в Лиепае муж-
чина 1988 года рождения лишился кисти 
руки. Прибывшая на место происше-
ствия Государственная полиция в гара-
же на улице Лабораторияс нашла сна-
ряды и гранаты военных лет. Кроме того, 
в гараже были обнаружены пистоле-
ты, боеприпасы, комплектующие детали 
огнестрельного оружия, патроны и сумка 
с веществом, похожим на взрывчатку. 
По данному факту начат уголовный про-
цесс, пострадавший с тяжелыми травма-
ми проходит лечение в больнице. 

КРИМИНАЛЬНАЯ ЛАТВИЯ

Государственная полиция рас-
пространила предупреждение: в 
Риге и Земгальском регионе стре-
мительно возросло число краж 
из частных домов. Только в пери-
од с 1 октября по 16 ноября заре-
гистрировано 33 кражи. Воры не 
дремлют и в Вентспилсе – с 7-го 
по 17 ноября в одной из квартир 
по улице Берзу похищены юве-
лирные украшения и деньги, в 
свою очередь, по другому адре-
су на улице Берзу воры проникли 
как в сам дом, так и в хозпострой-
ку, по информации полиции, отту-
да украдены «некоторые метал-
лические предметы». Сегодня 
газета «Ventspilnieks.lv» решила 
поделиться советами, как убе-
речь свое жилище от воров, какие 
признаки говорят о том, что они 
положили глаз на вашу собствен-
ность, и где в квартире не стоит 
хранить деньги и ценные вещи. 

Позаботься о безопасности жилища,  
и воры обойдут его стороной

В ряд ли какой-нибудь воришка 
«осчастливит» своим вниманием 
такой дом, где на окнах – самые 
обычные занавески, а двери – 
самые простые, деревянные. По 

их логике, там нечем будет поживиться. Воры, 
попавшиеся в сети полиции, признаются, что 
чаще всего их внимание привлекают квар-
тиры и дома с новыми пластиковыми окна-
ми, украшенными дорогими гардинами, а 
также оснащенные металлическими дверь-
ми. Обычно воры тщательно изучают график 
хозяев такого жилища, чтобы выяснить, в 
какие часы обычно никого нет дома. 

ВОРОВСКИЕ МЕТОДЫ 
«ПРОВЕРКИ» ЖИЛИЩА

Методы самые разнообразные – начиная 
от многочасовой «засады в кустах» под окна-
ми заинтересовавшей квартиры или дома, 
до печенья, положенного под коврик у входа, 
или волоска, натянутого в дверном проеме. 
Если печенье раскрошилось или волосок 
порван, то вору ясно: кто-то из хозяев нахо-
дится дома. Фантазия преступников безгра-
нична. Поэтому, если вы заметили вблизи 
своего жилища что-то необычное, это может 
быть первым сигналом того, что вас плани-
руют ограбить. 

Для получения информации воры могут 
направить в выбранную квартиру «шпио-
на». Обычно он представляется работни-
ком домоуправления, который явился, 
чтобы проверить счетчики воды, сантехни-
ком, желающим проверить состояние стоя-
ка, работником газовой компании, предста-
вителем организации, проводящей опрос, и 
т. п. Возможно, это действительно тот чело-
век, который пришел, чтобы выполнить свои 
рабочие обязанности, однако не исключено, 
что в ваше жилище проникли, чтобы прозон-
дировать почву для совершения преступле-
ния. Помните, что обычно о таких проверках 
(исключением может стать проверка счетчи-
ков) жильцов своевременно информируют. 

Еще одним способом сбора информации 
являются соседи. Побеседовать с бабулями 
обычно отправляют симпатичных, вызыва-
ющих доверие людей, которые в непринуж-
денном разговоре о здоровье, дороговиз-
не жизни, детях, внуках и т. п. умеют выве-
дать всю необходимую ворам информацию. 
Например, рассказывая о том, что сосед 
собирается сменить машину, а его жена 
разъезжает по заграницам, болтливый сосед 
косвенно дает знать преступнику, что тут 
есть чем поживиться.

КАК УБЕРЕЧЬ 
СВОЕ ЖИЛИЩЕ ОТ ВОРОВ

• Не оставляйте в дверном замке ключ. 
Оставленный в замке ключ сравнительно 
легко подцепить за кончик и провернуть с 

внешней стороны двери. Ночью наиболее 
надежно ваше жилище убережет дверной 
засов. Не оставляйте ценные вещи в при-
хожей. В многоквартирных домах частенько 
орудуют так называемые «коридорники». Они 
обычно потихоньку открывают дверь, хватают 
первые попавшиеся вещи и быстро убегают.

• Для того чтобы защитить свое жили-
ще от проникновения воров через окно, раз-
умнее всего было бы поставить оконные 
решетки. Особенно важно это для тех квар-
тир, которые находятся на первом или вто-
ром этаже. Правда, у этого решения име-
ется существенный минус – в случае пожа-
ра решетка закрывает резервный выход. 
Если вы примете решение поставить на окна 
решетки, подумайте об установке противопо-
жарной сигнализации. 

• Установите в квартире сигнализацию. 
Она не обязательно должна быть подклю-
чена к пульту. Для защиты от квартирных 
воров эффективна и локальная сигнализа-
ция, которую можно установить возле две-
рей и которая срабатывает, как только двери 
открываются. 

• Если вы отправляетесь в отпуск, про-
информируйте об этом соседей и попроси-
те присмотреть за квартирой. Если вы уез-
жаете на довольно продолжительное время, 
оставьте запасной ключ друзьям или сосе-
дям, которым доверяете. Попросите их хоть 
пару раз в неделю убедиться, что в вашей 
квартире все в порядке, и забрать почту 
из почтового ящика. Заполненный почтовый 
ящик – первый сигнал о том, что в квартире 
уже какое-то время никого нет.

• Не сообщайте всему свету в социаль-
ных сетях, что планируете отправиться, 
например, в Мексику, где проведете пару 
недель. Это послужит ворам сигналом, что 
квартира пуста. К тому же, чем более экзо-
тичная страна, в которую вы собираетесь 
отправиться, тем большая уверенность 
будет у воров, что в квартире и правда есть 
чем поживиться. 

• Не обсуждайте с малознакомыми людь-
ми или в общественных местах свое матери-
альное положение. Таким образом вы сами 
невзначай можете привлечь к себе внима-
ние воров. Выследить, где вы живете – дело 
техники. 

• Не экономьте на хороших дверях и 
замке. Двери, установленные несертифи-
цированными мастерами, без квитанции и 

гарантии, имеют такие замки, которые зача-
стую не защищены металлической пласти-
ной, и воры давно уже научились открывать 
их при помощи сверла и ключа, похожего на 
оригинальный. 

ГДЕ НЕ СТОИТ ПРЯТАТЬ ДЕНЬГИ 
И ЦЕННЫЕ ВЕЩИ

У каждого есть свои любимые места для 
хранения ценных вещей. Частенько мы счи-
таем, что прекрасным местом для хране-
ния денежных купюр являются книги, тем не 
менее, об этой нашей уверенности прекрас-
но информированы и воры. «Ventspilnieks.
lv» обобщила информацию о том, где ни в 
коем случае нельзя хранить деньги и ценные 
вещи, поскольку именно туда воры заглянут 
в первую очередь. 

• Худшее место для хранения денег 
– матрас. 

• Деньги и ценные вещи воры ищут на 
полках платяного шкафа и в карманах вися-
щей там одежды. 

• Излюбленное место хранения ценных 
вещей – в корзине с грязным бельем. Если 
вы думаете, что воры этого не знают, то силь-
но ошибаетесь. 

• Нежелательно оставлять деньги и под 
ванной. Даже если в вашу квартиру не про-
никнут воры, то пол запросто может оказать-
ся затопленным. 

• Прятать драгоценности в холодильнике 
не лучшая идея. Бывали случаи, когда воры 
хотели унести колбасу, а находили золото. 

• Микроволновка также не станет удач-
ным хранилищем. Воры могут унести это 
компактное устройство вместе с прибере-
женными на черный день денежками. 

• На всякий случай воры проверяют и 
стиральную машину. Это может показаться 
странным, но часть людей считают ее более 
надежным местом, чем сейф. 

• Ценные вещи иногда кладут и в обувной 
шкаф, поэтому воры без стеснения вытрях-
нут и все ваши старые сапоги. 

Перечислять можно бесконечно, ведь 
человеческой фантазии нет предела. То, что 
один человек спрятал, другой всегда может 
найти. Поэтому деньги лучше всего хранить 
в банке, а для ценных вещей – приобрести 
сейф. Ни один квартирный вор не станет 
возиться даже с небольшим сейфом, при-
крепленным к полу. У него не будет на это 
времени. 

Если вы заметили вблизи своего жилища 
что-то необычное, это может быть первым 
сигналом того, что вас планируют ограбить. 
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Решение суда – через неделю
Через неделю Вентспилсский суд вынесет 
решение по гражданскому делу по пово-
ду иска «Общества за открытость “Delna”» 
против обвиненного в тяжких преступлени-
ях Айвара Лембергса об отзыве ложных и 
порочащих честь и достоинство заявлений 
и требовании принести за них извинения. А. 
Лембергс в заседании суда не участвовал – в 
это время он организовал свою еженедельную 
пресс-конференцию в Вентспилсской думе.
 
Все еще требуются 30 бетонщиков
Уровень зарегистрированной безработицы 
в Вентспилсе держится на уровне 4%. В 
Вентспилсском филиале Государственной 
службы занятости зарегистрирована 131 
вакансия. До сих пор наиболее остро не хва-
тает бетонщиков – длительное время свобод-
ными остаются 30 вакансий. Традиционно 
требуются рыбообработчики (10), монтаж-
ники металлических строительных конструк-
ций (10), слесари металлоконструкций (10) и 
телефонные операторы (10).

В крае – два приза «Большого Екаба»
В конкурсе «Большой Екабс», который учре-
дила Курземская ассоциация туризма, в этом 
году двумя титулами из семи возможных 
может гордиться Вентспилсский край. Награду 
за самое интересное повествование при помо-
щи экспонатов получила Краеведческая экс-
позиция Зурас, а за большой вклад в разви-
тие туризма в Курземе был награжден патриот 
Юркалне, певец и художник Иго. 

Коха и Плесниекс –  
за мировой титул
В американском Анахайме начался чемпи-
онат мира по тяжелой атлетике, в котором 
стартовали и спортсмены, являющиеся гор-
достью Вентспилса, – Ребека Коха и Артурс 
Плесниекс. Обладательница 4-го места в 
Рио в категории до 58 кг Коха – на втором 
месте в ранге. Плесниекс, который из-за 
травмы плеча не участвовал в соревнова-
ниях после игр в Рио, в категории до 105 кг 
так хорошо подготовился, что в сумме сумел 
поднять 405 кг, что является лучшим показа-
телем среди конкурентов. 

Нефть не была причиной  
гибели рыбы
Причиной гибели рыбы, выброшенной в боль-
шом количестве на Сталдзенский пляж, не 
являлось обнаруженное вещество, содержа-
щее парафин. Оно не содержит нефтепродук-
тов, свидетельствуют полученные результа-
ты экспертизы, проведенной Вентспилсским 
управлением Государственной службы охра-
ны окружающей среды. В основном среди 
выброшенной на берег рыбы был морской 
бычок. Подобные случаи регистрировались 
и в других местах на Курземском побережье. 

Среди лучших учителей Латвии
Одной из трех финалисток в ежегодном 
конкурсе Латвийской ассоциации информа-
ционных и коммуникационных технологий 
«Платиновая мышка – 2017» в номинации 
на лучшего э-учителя стала преподаватель 
информатики Вентспилсского дигитального 
центра и Вентспилсской основной школы N 
2 Илзе Гринфогеле. 

Можно подавать заявки на 
получение песка и соляной смеси 
Владельцы частных домов в Вентспилсе 
могут обращаться в «Коммунальное управ-
ление» с заявками на получение упаковок 
песка и соляной смеси. Акция по выдаче бес-
платного материала для посыпки тротуаров 
возле частных домов продлится до 15 дека-
бря. Право на получение этого материала 
имеют только владельцы частных домов или 
физические лица, вдоль границы земельных 
участков которых проложен тротуар. Подать 
заявку можно по тел. 63624269 или напи-
сав на электронный адрес kom.parvalde@
ventspils.lv.

В ВЕНТСПИЛСЕ

В открытом конкурсе на право произвести восстановительные работы в Южном моле, 
объявленном Управлением Вентспилсского свободного порта, закупочная комиссия 
самоуправления признала победителем АО «BMGS». Эта компания предложила осуще-
ствить работы по самой низкой договорной цене – 2,4 млн евро.

Южный мол ожидает самая масштабная перестройка 
за последние 60 лет, которая обойдется в 2,4 млн евро

План масштабных работ 
по восстановлению Южного мола:
• восстановление просевшей со временем 
кладки тетраподов. Планируется установить 
около 1 400 тетраподов;
• укрепление дальней части мола бетонны-
ми массивами. Один бетонный блок весит 
приблизительно 45 тонн, и всего планирует-
ся установить около 200 бетонных массивов;
• восстановление покрытия мола по всей 
длине. В начале мола планируется уложить 
новое бетонное покрытие, на всей протяжен-
ности мола – восстановить существующее 
гравийное покрытие;
• бетонирование стен фасада мола;
• установка новых современных фонарных 
столбов, дополнительных скамеек, урн и спа-
сательного стенда.

С вои предложения в открытом 
конкурсе представили два пре-
тендента, в том числе, полное 
товарищество «LNK Industries 
Group». Оценив предложения 

обоих претендентов, комиссия приняла реше-
ние признать победителем и присвоить право 
на заключение договора претенденту, предло-
жившему наиболее низкую договорную цену – 
AО «BMGS».

Портовые молы в их сегодняшнем виде 
построены более ста лет назад, однако в 
последний раз значимые работы по вос-
становлению Южного мола проводились в 
середине 90-х годов прошлого века. Такая 
масштабная реконструкция Южного мола 
не осуществлялась уже, по крайней мере, в 
течение шестидесяти лет. Планируется про-
извести такие существенные работы, как 
восстановление кладки тетраподов, восста-
новление покрытия, ремонт фасадов и уста-

новка освещения на всей протяженности 
мола. Строительные работы планируется 
начать уже в декабре, они продлятся до 
середины года. 

Нужно отметить, что фирму, которая будет 
осуществлять строительные работы, самоу-
правление смогло выбрать лишь со второй 
попытки. В первом открытом конкурсе пре-
тенденты могли подавать свои заявки до 2 
ноября. Срок пришлось продлить из-за необ-
ходимости внесения уточнений в техниче-
скую документацию, связанную с процессом 
закупки.

В наши дни основная функция Южного 
мола – защищать акваторию порта и устье 
Венты от песчаных наносов и находя-
щиеся в порту корабли – во время штор-
ма. Руководитель Технического отде-
ла Управления Вентспилсского свободно-
го порта Марис Петровскис отмечает, что 
аванпорт – это район химических и взрыво-

опасных грузов, и на крупные суда, которые 
находятся возле причалов, значительное 
влияние оказывают волны, что может соз-
давать опасные ситуации. Сейчас протяжен-
ность Южного мола составляет более кило-
метра, а ширина – от 10 до 35 метров. 

На этой неделе, в Брюсселе, по инициативе комиссара транспорта Европейской комиссии Виолетты Булц 
состоялась международная конференция, которая посвящена женщинам в транспортной отрасли. Принять уча-
стие в этой конференции были приглашены женщины-«лидеры» из всех стран Европейского Союза, чтобы дис-
кутировать о роли женщины в такой явно мужской отрасли, как транспорт. От Латвии в конференции участво-
вала президент Общества «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» (БАТЛ) Инга Антане.  

Инга Антане приняла участие в международной 
конференции «Женщины в транспортной отрасли» 

К онференцию проводил Евро-
пейский комитет по экономическим 
и социальным вопросам, который 
создаёт общую платформу сотруд-
ничества в регионе для увеличе-

ния роли женщин в транспортной отрасли, и 
в ней приняли участие работающие в транс-
портной отрасли женщины из разных стран 
ЕС, которые занимают ведущие позиции в 
своей отрасли.  Это те, кто формирует поли-
тику, руководители учреждений и сектора 
НГО, представительницы пассажирских орга-
низаций и профсоюзов. Цель конференции – 
создание общей платформы сотрудничества 
между лидерами точек зрения Европейских 
стран.  

В Европейском Союзе среди работающих 
в транспортной отрасли 78 % – мужчины. 
Это само по себе не является проблемой, 
учитывая специфику работы, но на уровне 
Европейского Союза думают о том, как ком-

пенсировать быстрое старение рабочей силы 
в транспортной сфере и большая вовлечен-
ность женщин – это одно из решений.  Поэтому 
в завершении конференции была подписана 
декларация о создании совместной платфор-
мы для увеличения роли женщин в отрасли.  

«Транспортной отраслью во многих местах 
в Европе уже сейчас руководят очень силь-
ные женщины – например, комиссар ЕС 
– женщина. И у наших соседей в Эстонии 
ответственная за министерство транспорта 
– женщина. Однако, следует сказать, что до 
сих пор в Латвии Министерством сообщения 
руководили единственно мужчины.  Но, кто 
знает – возможно, в будущем наступит время 
перемен и руководство министерством возь-
мёт на себя какая-нибудь сильный лидер, 
что, по-моему, только пошло бы отрасли на 
пользу. В настоящее время у нас есть очень 
хорошие вдохновляющие примеры сильных 
и влиятельных женщин в политике – Ангела 

Меркель, Хиллари Клинтон, также в наших 
соседних странах женщины являются пре-
зидентами – Даля Грибаускайте и Керсти 
Кальюлайд. И, конечно, наша гордость – 
Вайра Вике-Фрейберга. Все эти женщины – 
пример выдающегося лидерства в выражен-
но мужском мире, которые благодаря своей 
сильной личности и острому уму  достигли 
признанных достижений в большой полити-
ке”, подчеркнула Инга Антане. 

Руководитель БАТЛ указала на то, что 
это хорошая платформа, чтобы обсуждать 
с женщинами-лидерами в транспортной 
сфере других стран не только роль женщи-
ны в содействии роста отрасли, но и общие 
для отрасли необходимые мероприятия и 
проблемы, например, изменение политики 
ЕС в связи с новым «Шёлковым путём», уве-
личение удельного веса дружеских среде 
энергоресурсов, который влияет на транзит, 
и другие важные для отрасли вопросы. 

Инспекция здоровья ознакомила Северокурземскую региональную больницу с 
результатами проведенной ею проверки в связи с осложнениями у десяти паци-
ентов после операций по удалению катаракты, проведенных в Вентспилсской 
больнице. И хотя причиной осложнений, возникших после операций, проведен-
ных в октябре, вероятнее всего, стал внешний фактор, который во время про-
верок так и не удалось установить, Вентспилсская больница получила указания 
со стороны инспекции и уже начала повышать стандарты безопасности, реали-
зуя систему мероприятий. 

Глазному отделению Вентспилсской больницы нужно 
повысить стандарты безопасности

«V entspilnieks.lv» уже неод-
нократно писала, что 14 
октября в Вентспилсской 
больнице было проведе-
но большое количество 

операций по удалению катаракты, после 
которых пациенты обратились в больницу 
с осложнениями. Девять из десяти человек 
были помещены в Клиническую универси-
тетскую больницу им. П. Страдыня, где им 
была назначена терапия под наблюдением 
оперировавшего врача. 

Представитель Вентспилсской больни-
цы Виола Гринвалде указала, что после 
случившегося в Вентспилсской больнице 
была создана специальная комиссия по 
расследованию, чтобы выяснить причины 
возникновения осложнений, однако не было 
получено конкретных доказательств, кото-
рые указывали бы на возможные источники 
инфекции, то есть на поверхностях в опе-

рационном зале и полу, использованных 
инструментах, в жидкостях и на других мате-
риалах бактерии не были констатированы. 

Во время контроля, проведенного 
Инспекцией здоровья, также не были уста-
новлены однозначные и четкие причины. 
Инспекторы оценивали, каков поток пациен-
тов в операционном зале и помещении для 
осмотра в глазном отделении, как соблю-
дается режим дезинфекции, стерилизация 
медицинских инструментов, как они исполь-
зуются. Усиленной проверке было под-
вергнуто отделение стерилизации. 

Несмотря на то что конкретные нарушения 
не были констатированы и операции прово-
дились согласно принятым нормам, все же 
для уменьшения факторов риска Инспекция 
здоровья в своем заключении дала несколь-
ко рекомендаций, которые больница должна 
осуществить: усовершенствовать внутрен-
нюю документацию, указав точное время 

операций, актуализировать порядок цир-
куляции лекарств, а также предусмотреть 
больше времени на каждую операцию, чем 
до сих пор, когда была сравнительно высо-
кая интенсивность. Возле операционного 
зала уже установлена камера наблюдения, 
посторонние лица в зал войти больше не 
смогут. Если до сих пор в операционном 
зале работали врач, медсестра и помощник 
медсестры, то впредь операции будет про-
водить оперирующий врач, ассистировать – 
две медсестры и один помощник медсестры 
или ассистент врача, медсестра и помощник 
медсестры. 

Больница уже компенсировала затраты 
пациентам, которые пострадали от осложне-
ний и были вынуждены отправиться на про-
верки и приобретать медикаменты. Однако 
пострадавшие могут получить дополнитель-
ную компенсацию, в том числе, моральную, 
обратившись в Фонд врачебного риска. 
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В НАСЛЕДСТВО ОТ ОТЦА 
– БЕСШАБАШНОСТЬ

Из-за бесконечной работы Оскару до сих 
пор некогда было докопаться до истоков 
рода Пукисов. Из рассказов матери он знает 
лишь о том, что его дед жил в поселке Ница 
в Лиепайском крае, и у него было семеро 
сыновей. Один из них, Янис, которого неиз-
вестно почему называли и в документах 
указывали как Жаниса, до войны работал в 
управе волости Ницас писарем. Документы 
каллиграфическим почерком он заполнял 
левой рукой, поскольку правой он лишился 
по локоть, когда глушил рыбу. Оскар при-
знает, что стремление к бесшабашности, 
видимо, унаследовал от отца, и в жизни это 
ему не один раз пригодилось. Сказать за это 
спасибо Оскар может лишь глядя на фото-
графию отца, потому что живым его никог-
да не видел. 

Невзирая на физический недостаток, 
Жанис, очевидно, был весьма симпатичным 
и толковым, так как женился на красавице 
Анне Дзенис из Айзпуте, куда впоследствии 
и перебрался жить. Вначале вместе с женой 
они ютились в холодных комнатушках в 
Айзпутском замке, позднее переселились в 
отдельный дом неподалеку, на улице Пилс. 
Там и развернулись трагические события, 
связанные со спасением евреев, когда 
жизни лишились не только пятеро спрятан-
ных евреев из Риги и Лиепаи, но и четыр-
надцать местных латышей, которые так или 
иначе принимали участие в их спасении. 

ВОЕННОЕ ВРЕМЯ НЕ ПРЕДПОЛАГАЛО 
СОСТРАДАНИЯ

В юности из-за покалеченной руки Жаниса 
не призвали в легион. Однако немцам стало 
известно, что этот человек немного знает 
их язык, поэтому он может быть делопро-
изводителем и секретарем, и он был моби-
лизован для работы в Айзпутском лагере, 
в котором за колючей проволокой на добы-
че торфа держали евреев. Разозленные 

В чем смысл  
жизни твоей?
Почти семнадцать лет назад посольство Израиля в Латвии 
пригласило вентспилчанина Оскара Пукиса с семьей в 
Ригу, чтобы он вместо своих родителей – Анны и Яниса 
(Жаниса) получил высокую награду этого государства – 
почетное звание «Праведники народов мира», медаль 
и диплом. Супруги получили его как оценку их усилий и 
страданий, которые пришлось пережить, во время Второй 
Мировой войны пытаясь спасти от смерти пятерых евреев, 
заключенных в Айзпутском концентрационном лагере. Отец 
Оскара за это был посажен в тюрьму, а позднее сожжен 
заживо в лагере смерти Штуттгоф. Мать, носившая под 
сердцем Оскара, была заключена в Лиепайскую тюрьму, 
откуда чудесным образом за два месяца до рождения сына, 
в августе 1944 года, была освобождена. После получения 
медали Оскар отправился на Лесное кладбище в Вентспилсе, 
где похоронена мать, которая в возрасте 82 лет ушла из 
жизни, чтобы задать у ее могилы вопрос, на который всю 
оставшуюся жизнь придется пытаться найти ответ ему 
самому: стоило ли тогда так поступать?

Оскарс Пукис в своем доме в Сталдзене.

Высокая награда Израильского госу-
дарства – медаль «Праведники наро-
дов мира», которую получили потом-
ки Анны и Жаниса Пукисов.

Отец Оскара Жанис,  
которого он никогда в жизни  
не видел. Родители Оскара в день свадьбы.

неудачами на фронте, немцы готовились 
закрыть Айзпутский лагерь, а заключенных 
перевезти в Ригу. В лагере не без оснований 
рассудили, что там их готовятся расстре-
лять, поскольку такая участь уже в начале 
войны постигла местных айзпутских евре-
ев. До войны семья Пукисов среди евреев 
считалась лояльной к представителям дру-
гой национальности, поэтому заключенные 
уговорили писаря спрятать их у него дома 
после того, как они совершат побег из лаге-
ря. Оскар допускает, что люди, выполняв-
шие рабскую работу, никаких материальных 
благ не обещали, и спаситель этого и не про-
сил, потому что Жанис, по рассказам мате-
ри, не был корыстным человеком, скорее, 
сострадательным, что не соответствовало 
суровому военному времени. 

ВЫБРАЛИ САМОУБИЙСТВО, 
НО НЕ ПЛЕН

Совершить побег из плохо охраняемо-
го лагеря было не очень сложно. Жанис 
вместе с братом Карлисом сначала укрыли 
евреев в доме матери Анны – Иевы Дзене, 
где вместе с мужем Карлисом жила млад-
шая сестра Анны Элза. Когда наступили 
холода, их перевели в бункер, который спа-
сители устроили в доме Герхарда Шустера, 
мужа второй сестры Анны, Эмилии. Там 
они вырыли яму и прорыли ход под курят-
ником. Из рассказов матери Оскар помнит, 
что трудно было достать продукты и накор-
мить еще пять ртов, поэтому сестры, иногда 
взяв с собой кого-нибудь из беглецов, ноча-
ми тайно ходили на овощной склад местно-
го кооператива, где можно было потихоньку 
набрать картошки и овощей. Конечно, это не 
осталось незамеченным, и кто-то донес в 
полицию. Дальнейшие действия, как сейчас 
оценивает бывший офицер милиции и поли-
ции Оскар Пукис, были делом техники. 

Евреев предупредили об опасности, дали 
им ружье дезертировавшего из немецкой 
армии двоюродного брата Анны Валдиса 

Круминьша и пять патронов. Беглецы укры-
лись в лесу неподалеку. На их несчастье, в 
это время местные мужчины отправились на 
охоту. Когда беглецы услышали выстрелы с 
разных сторон, они решили, что их окружает 
полиция, поэтому приняли решение добро-
вольно уйти из жизни, но не попасть в плен 
и быть там замученными. 

ДЛЯ УСТРАШЕНИЯ ДРУГИХ
Далее последовала расправа над пособ-

никами беглецов, в основном это были род-
ные и знакомые Пукисов. Это должно было 
послужить устрашением и предупрежде-
нием для других жителей маленького горо-
дишки. Несмотря на то что мать Герхарда 
была балтийской немкой и лояльной к окку-
пантам, ее сын был расстрелян самым пер-
вым, а мать и ее невестку Эмилию не тро-
нули. В тюрьму был посажен отец Герхарда 
Янис, хотя он ничего не знал об участии 
сына в спасении евреев. Были арестованы 
Карлис и Жанис Пукисы, Анна и ее сестра 
Элза, всего четырнадцать жителей Айзпуте, 
так или иначе связанных с бегством евреев. 
Из всех репрессированных после месяцев, 
проведенных в лагере Штуттгоф, пешком 
через Польшу домой вернулась только рас-
пухшая от голода Элза, остальные погибли 
в неволе. Главной заботой матери Оскара 
после тюремных ужасов было накормить 
младенца и его брата Айвара, который был 
старше на три года. Несмотря на нищету, 
Оскар и его старший брат росли крепыша-
ми. К сожалению, по какой-то чудовищной 
ошибке медиков Айварс умер, когда ему 
было девять лет. 

БЛЕСК И НИЩЕТА ФЛОТА
Анну судьба привела в послевоенные 

годы в Вентспилсский край, где ей и отчи-
му Оскара Владимиру предложили рабо-
тать в лесничестве. То, что пережила мать 
в тюрьме, когда ожидала появления на свет 
Оскара, никак не отразилось на его здо-
ровье, он рос спортивным и любознатель-
ным, хорошо окончил Угальскую среднюю 
школу. Затем молодой человек поступил в 
Лиепайскую морскую школу, где у курсан-
тов была возможность носить такую попу-
лярную тогда среди подростков тельняшку и 
престижную бескозырку с лентами. Однако 
господа военные решили иначе. Принятый 
в Морскую школу Оскар был направлен 
служить на современную подводную лодку, 
которую в случае необходимости можно 
было оснастить даже атомным оружием. О 
четырех годах службы на флоте Оскар готов 
рассказывать часами, так как обязанности 
гидроакустика были весьма интересными, 
бытовые условия в элитном подразделе-
нии – прекрасными, и не было недостатка 
в щекотавших нервы приключениях в обще-

нии с милитаристами США и НАТО в море 
и на суше. Оскар не забывает и о том, что 
морякам советских подводных лодок созда-
вались все предпосылки, чтобы по оконча-
нии службы стать алкоголиками. Вино было 
даже в меню, а выпить покрепче можно 
было, умыкнув спирт для технических нужд. 
Это делалось регулярно, а добытое по-хри-
стиански делилось с командиром.   

Неудивительно, что Оскара и его бывше-
го сослуживца уже после демобилизации 
однажды в Вентспилсском порту задержал 
патруль милиции за распитие алкоголя. За 
это грозили серьезные неприятности, поэ-
тому парням весьма демагогично предложи-
ли альтернативу: после вытрезвителя идти 
работать в милицию, где тогда был дефи-
цит молодых, отслуживших, знакомых с ору-
жием мужчин. Уволенный из военно-мор-
ского флота в ранге младшего командира 
Оскар согласился на этот вариант. Через 
тридцать восемь лет службы в милиции и 
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В нашей стране время от времени звучат 
сообщения, что достаточно уважаемому 
человеку по мнению общества, и, в основ-

ном, по мнению самого человека, отказано в 
доступе к государственным секретам.    Ведь 
неизвестно, кому подозрительный претендент 
может проболтаться. Например, Илзе Петерсоне-
Годмане из-за не продленного доступа этим летом 
пришлось покинуть должность государственного 
секретаря Министерства внутренних дел, и злые 
языки считают, что виной всему могла бы быть уж 
слишком тесная её дружба с бывшим работником 
Комитета государственной безопасности Юрисом 
Савицкисом.  Доступа к государственным секре-
там нет и у руководителя парламентской комис-
сии по расследованию «дела олигархов» Ингуны 
Судрабы. Самые смешное в том, что остальные 
члены комиссии не могут рассказывать Судрабе, 
что они в действительности узнали, читая содер-
жащие государственные секреты материалы по 
делу олигархов. Угадайте с трёх раз, насколь-
ко качественной является работа руководителя 
комиссии?  

У газеты Ventspilnieks.lv есть обоснованные 
подозрения, что и в Вентспилсе введен какой-то 
особый режим секретности.  А именно, в нашем 
распоряжении оказалось ответное письмо испол-
нительного директора думы Алдиса Абеле депу-
татам объединённого списка, где господин Абеле 
поясняет, почему четверке оппозиционных депу-
татов нельзя давать доступ к информационной 
системе Вентспилсского самоуправления, в кото-
рой есть настолько скрываемые вещи, как мате-
риалы заседаний думы.   Оказалось, что материа-
лы работы комиссий могут содержать «как персо-
нальные данные, сенситивные данные, так и все 
данные о сделанных самоуправлением закупках 
(!) и реализации планируемых проектов». 

Государственные секреты по важности класси-
фицируют как особо секретную, секретную и кон-
фиденциальную информацию. Как догадываемся 
по энергии и силе, с которой охраняются содер-
жащие секреты Вентспилса документы, отцам 
нашего города есть что скрывать, и скрываемое 
может быть раскрыто только особо проверен-
ным людям.  Интересно, что Илзе Годмане, воз-
можно, именно из-за дружбы с бывшим работ-
ником КГБ в доступе к государственным секре-
там отказано, а у нас бывший штатный сотрудник 
Вентспилсского КГБ, который по этой причине не 
может выставлять свою кандидатуру на выборах, 
спокойно сидит в комиссии по экономике и бюдже-
ту думы и так же спокойно читает все секретные 
бумаги Вентспилса. Хочешь не хочешь, но возни-
кает вопрос – кто определил, по каким критериям 
люди Вентспилса делятся на «своих» и «чужих», 
и как происходит утверждение списка приближен-
ных лиц?  Ведь это же смешно, что часть депута-
тов может реализовывать свои законные права, 
а части в этом отказано… Тогда возникает оче-
редной наивный вопрос – может быть эти препят-
ствия необходимы, чтобы «чужие», которые не 
умеют держать язык за зубами (подобно героям 
из книги о Гарри Поттере, не хочется называть по 
имени Волдеморта местного значения) не сова-
ли носы, куда не надо? Еще узнают, какие высо-
кие «господа» из Риги получили зарплаты, напри-
мер, в Олимпийском центре “Ventspils”, и пробол-
таются вентспилчанам, почему центру не хватило 
денег на оплату работы спасателя в плавательном 
бассейне! 

Ясно, что по-хорошему никто доступа к «секрет-
ной» информации Вентспилса оппозиционерам не 
даст, и несложно прогнозировать, что этот достой-
ный триллера рассказ будет длится еще долго.  
Другой вопрос – бурные страсти вокруг секретной 
информации кипят в пользу вентспилчан, или всё 
же в чьих-то корыстных интересах…   

С искренним уважением, 
ваша газета Ventspilnieks.lv

Секреты Вентспилса

4 стр. 

Незадолго до празднования дня рождения Латвийской Республики «Фонд дружественного призыва» опублико-
вал рейтинг лучших школ этого года. Больших сюрпризов среди латвийских школ, в том числе и вентспилсских 
городских, нет, однако есть одна приятная неожиданность, если смотреть в масштабе Вентспилсского края. Это 
могло бы заставить задуматься не одно должностное лицо Вентспилса и их подчиненных. 

Мы уже писали об идее, прозвучав-
шей на заседании Комиссии по эко-
номике и бюджету Вентспилсской 
городской думы, –перераспределить 
функции ООО «Олимпийский центр 
“Вентспилс”» и основать новое обще-
ство «Вентспилсское олимпийское объ-
единение». Одна из причин – возмож-
ность законным способом избежать 
уплаты подоходного налога с предпри-
ятий (ПНП). В рамках «Программы под-
держки спортсменов высокого класса» 
в Вентспилсский олимпийский центр в 
этом году поступит более полумиллио-
на евро, и в следующем году сумма вряд 
ли будет меньше. Учитывая, что новый 
закон о ПНП, который вступит в силу с 
1 января 2018 года, вместо нынешней 
ставки в 15% предполагает новую став-
ку ПНП – 20%, таким образом за счет гос-
бюджета можно хорошо «сэкономить», 
что в нашем случае, мягко говоря, «амо-
рально», возможно – уголовно наказуе-
мый акт.

Новый поворот в деле общества 
«для оптимизации налогов»

Среди вентспилсских городских школ ближе 
всех к десятке сильнейших лишь гимназия, 
однако во всех «рост» – со знаком «минус»

С начала о том, как формируется данный рейтинг. В 
нем оцениваются успехи школьников на центра-
лизованных экзаменах в пяти учебных предметах 
– латышский язык, математика, английский язык, 
естествознание (биология, физика и химия), исто-

рия и общий балл школы, а также рост школы, показанный в учеб-
ных предметах, и рост общего балла. 

Уже традиционно самой лучшей среди всех латвийских школ 
является Рижская государственная 1-я гимназия, которая зна-
чительно обходит конкурентов. За ней следуют самые престиж-
ные средние учебные заведения столицы: Рижская государ-
ственная 3-я гимназия, Рижская государственная 2-я гимна-
зия, Агенскалнская государственная гимназия и Рижский фран-
цузский лицей. Следом идут показавшие высокие результаты 
в централизованных экзаменах Даугавпилсская, Сигулдская, 
Мадонская гимназии, Алуксненская гимназия им. Эрнста Глюка 
и Вилякская государственная гимназия. Лишь на 12-м месте 
Вентспилсская государственная 1-я гимназия. 

«РОСТ» ВЕНТСПИЛССКИХ ШКОЛ – СО ЗНАКОМ «МИНУС» 
К тому же, стоит обратить внимание на один существенный 

факт: «рост» гимназий за последние два года оценивается со 
знаком «минус». В то время как многие гимназии понемногу 
добивались роста, Вентспилсская государственная 1-я гимназия 
по данному показателю заняла лишь 31-е место. 

Еще более грустная картина – среди городских средних школ. 
В этой категории в лидерах – Даугавпилсская русская сред-
няя школа-лицей, Рижская средняя школа N 64, Рижская цен-
тральная гуманитарная средняя школа, Технологическая сред-
няя школа Восточной Латвии и Рижская международная школа. 
В десятке – Мазсалацская и Павилостская средние школы. 
Лучшая из вентспилсских средних школ – средняя школа N 4, 
которая находится на 29-м месте. Средняя школа N 6 только на 
77-м месте, 2-я средняя школа – на 111-м, а 3-я средняя школа 
– на 143-м месте среди 179 школ. 

В оценке роста Павилостская средняя школа – на 2-м месте, а 
вентспилсские школы занимают следующие места, которые осо-

бенной чести им не делают: Вентспилсская средняя школа N 4 
– 98-е место, средняя школа N 6 – 126-е место, средняя школа 
N 2 – 143-я, а средняя школа N 3 – 155-я, с особенно выражен-
ным регрессом. К тому же во всех школах «рост» оценен со зна-
ком «минус».

Небольшим утешением служит шестое место Вентспилсской 
музыкальной школы среди специализированных школ, однако 
общее количество баллов не особенно высокое. Вентспилсский 
техникум только на 53-м месте, а уже расформированная 
Вентспилсская вечерняя школа – на 64-м месте. 

Однако у Музыкальной средней школы седьмой лучший 
результат по английскому языку. 

ПОКАЗАТЕЛИ УГАЛЬСКОЙ СРЕДНЕЙ ШКОЛЫ 
ПОЧТИ КАК У ВЕНТСПИЛССКОЙ ГИМНАЗИИ 

Взглянем на ситуацию в масштабе Вентспилсского края. В 
группе сельских школ в рейтинге на очень высоком шестом 
месте – Угальская средняя школа. К тому же, показанные на 
централизованных экзаменах результаты в рейтинге превзошли 
результаты вентспилсских школ и совсем немного отстают от 
результатов городской гимназии. В отличие от городских школ, 
за последние два года Угальская средняя школа показала впе-
чатляющий рост и заняла 10-е место среди 85 сельских школ.

Рейтинг составляет председатель правления «Фонда друже-
ственного призыва» Янис Энделе. Он признает, что для других 
школ практически невозможно добиться результатов ведущих риж-
ских гимназий, однако «именно такая оценка – по результатам цен-
трализованных экзаменов – самая честная». Школы, занимающие 
первые места, годами сохраняли свой высокий уровень, работая 
целеустремленно и качественно», – подчеркивает Я. Энделе. 

Он пояснил, что результаты последних лет преподносят при-
ятные сюрпризы – в верхних строчках рейтинга не только учеб-
ные заведения крупных городов, все больше там появляется 
небольших школ из латвийских регионов. «Думая о будущем 
Латвии, мне хотелось бы особенно выделить этих школьников, 
чтобы у них не пропадала мотивация получать все новые зна-
ния», – отметил Я. Энделе. 

Н есмотря на то что сами спортсмены подчеркивают, что средств на 
спорт не хватает, в этой сфере крутятся значительные суммы. В 
программе госбюджета МОН в 2017 году на спорт выделено 49 811 
864 eвро (в 2018 году на 2,4 млн больше), в том числе, 17 424 830 
млн евро на спортивные сооружения – из этих денег Вентспилсский 

олимпийский центр получил один миллион 550 тысяч евро на реализацию про-
екта развития, и 100 тысяч евро на развитие. В свою очередь, на спорт достиже-
ний высокого класса полагается 6 718 036, из которых Вентспилсское самоуправ-
ление в этом году получило дотацию в размере 135 тысяч евро. Для сравнения 
можно упомянуть, что на награды за выдающиеся успехи в спорте предусмотре-
но лишь 42 686 eвро.
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